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Mówił do was Jezus 
Chrystus z krzyża z Oławy

Wynajęli dom, by nie stał pusty. 
- Dzisiaj nie mogę nawet wejść 
na posesję, bo najemcy wzywają 
policję - mówi pani Aleksandra, 
współwłaścicielka

s.4

Walczą o dom. 
Właściciel 

kontra 
najemcy

s. 7

Jak zagłosować 
poza miejscem 
zamieszkania

s. 8Jest opinia 
biegłego w 
sprawie strzelnicy
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- Ta pandemia jest w planach 
bożych, zaczęła się pierwsza 
faza oczyszczania świata - mówi 
Bogusław Chojna z Jankowic 
Małych i przekonuje, że z Oławy 
ma wyjść boże królestwo 

s.14-15
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POWIAT 
Dla kobiet z Kenii

Marta Wiśniewska poznała 
Maję Kotalę na Instagra-
mie. Impuls wystarczył, 
żeby stworzyć niezwykłą 
akcję. - Zafascynowała 
mnie jej pasja, nadzwy-
czajna misja i poczułam 
potrzebę przytulenia 
świata razem z nią - tak 
o koleżance mówi Marta 
z Bystrzycy Oławskiej

Marta i Maja kochają modę, 
uwielbjają też pomagać. Kiedy 
połączyły siły to było pewne, 
że wyjdzie z tego coś, co 
naprawdę zmieni świat na 
lepsze... Na czym to polega? 
Kupując jeden t-shirt zmie-
niasz czyjeś życie! Po prostu. 
- Postanowiłyśmy połączyć 
siły i stworzyć wspólną ko-
lekcję t-shirtów - mówi Marta. 
- Dzięki temu możemy w re-
alny sposób pomóc osobom, 
które bez nauki zawodu byłyby 
skazane na o wiele trudniejsze 
warunki życia. Jeden t-shirt to 
jeden tydzień nauki zawodu 
dla młodej kobiety w Kenii. 
Maja od dawna robi takie 
akcje, ale ten pomysł z koszul-
kami był wspólny, intuicyjnie 
wiedziałyśmy, że musimy się 
w tej naszej miłości do fashion 
i pomagania spotkać. Maja jest 
aktywna w social mediach, jej 
akcje promowały znane osoby, 
takie jak Dawid Ogrodnik, 
Ania Karwan, Sebastian Fa-
bijański.

Koszulki można kupić w in-
ternetowym sklepie Marty 
www.cherrystore.pl/sklep/. 
Na Instagramie Martę można 
znaleźć wpisując: @bymarta-
wisniewska

Więcej o tym pomyśle napi-
szemy w jednym z kolejnych 
wydań „Powiatowej”.

(AH)

Marta i Maja - prowadzą akcję, która zmienia na lepsze życie kobiet z Kenii. Wystarczy kupić t-shirt 
zaprojektowany przez dziewczyny
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Czynne będą basen sportowo-rekreacyjny, rwąca rzeka, 3 zjeżdżalnie, wodny plac zabaw, 
2 boiska i wiele innych

W związku z ogłoszonym stanem epidemiologicznym na terenie RP i zniesieniem zakazu 
prowadzenia działalności przez obiekty basenowe, Termy Jakuba informują:

1. Wprowadza się do odwołania dodatkowe wymogi sanitarne wynikające z ogłoszonego 
stanu epidemiologicznego.

2. Basen Letni „Termy Jakuba” otwarty będzie w godzinach 10:00 - 19:00. 
3. Jednorazowo z basenu letniego będą mogły korzystać 893 osoby.
4. Potwierdzeniem zakupu usługi jest opaska na rękę lub paragon z kodem kreskowym. 

Należy je zachować przez cały czas pobytu na basenie, przy wejściu i wyjściu należy zbliżyć 
kod kreskowy do czytnika.

5. Na torach pływackich będą mogły przebywać max. 4 osoby; łącznie z basenu sportowego 
będzie mogło korzystać jednocześnie 16 osób.

6. Przy stanowisku kasowym będzie mogła przebywać 1 osoba (lub rodzina).
7. Zachowane zostają uprawnienia posiadaczy karnetów ilościowych i klientów Benefit 

Systems, OK Systmes, FitProfit.
8. Osoby nie stosujące się do poleceń personelu i ratowników będą zobligowane do natych-

miastowego opuszczenia obiektu. W przeciwnym przypadku zawiadomiona zostanie policja. 
9. Nadal obowiązują stosowne regulaminy basenu letniego.

(CK)
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Piękna AKCJA i kobiety, 
które zmieniają życie innych
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Oława 
Przeszkadzają 

Mieszkanka w niedzielę 
wysłała zdjęcia 
nieskoszonej trawy na 
Miasteczku w Oławie. 
Temat w internecie 
wywołał burzliwą 
dyskusję, czytelnicy 
zgłaszali miejsca, które 
ich zdaniem w mieście już 
dawno powinny zostać 
skoszone

W poniedziałek wysłali-
śmy pytania w tej sprawie do 
Urzędu Miejskiego. Oto odpo-
wiedź z wydziału GKMiOŚ: 
- Koszenie na terenie miasta 
odbywa się według ustalonego 
harmonogramu. Plan koszenia 
uległ dezaktualizacji wskutek 
obostrzeń związanych ze sta-
nem epidemii (ograniczenie 
ilości pracowników uczestni-
czących w pracach związanych 
z koszeniem terenów komu-
nalnych), a także wskutek 
opadów deszczu w ostatnim 
czasie, które uniemożliwiły 
wykonywanie tych prac. Zgod-
nie z harmonogramem kosze-
nie Miasteczka zaplanowano 
w tym tygodniu. 

Chwilę po tym, jak otrzy-
maliśmy odpowiedź na nasze 
pytania, czytelnicy informowali, 
że trawa na Miasteczku jest 
właśnie koszona. Do redakcji 
odezwał się również mieszka-
niec Chrobrego, który zwrócił 
uwagę na problem przy blokach. 
Jego zgłoszenie do gazetowej 
rubryki MINUS publikujemy 
wraz ze zdjęciem i opisem

                   *
A oto kilka głosów na ten 

temat z portalu tuOlawa.pl:
Szanowni Państwo, czytając 

wyjaśnienia przedstawicieli 
władzy samorządowej jestem 

takim podejściem kolejny raz 
zażenowany. Te tzw. harmono-
gramy to jakaś przysłowiowa 
ściema. Trawę powinniśmy 
ścinać/kosić nie wg harmono-
gramów, a według potrzeby. 
Przecież trawa, krzewy i ogól-
nie roślinność rośnie, a ich 
wzrost uzależniony jest mię-
dzy innymi od stanu pogody. 
Trawy i krzewy powinny być 
w pierwszej kolejności ścina-
ne/koszone w tych miejscach, 
gdzie zdecydowanie ogranicza-
ją widoczność dla kierujących. 
Szczególnie chodzi o pobocza 
dróg krajowych, powiatowych 
oraz miejskich i gminnych. 
W późniejszej kolejności ko-
szeniu powinny być poddane 
te tereny, które zlokalizowane 
są między innymi na osiedlach 
oraz innych obszarach miasta 
w tym parkach i skwerach do 
których niewątpliwie należy 

nasze, oławskie miasteczko 
ruchu drogowego. Z tym kosze-
niem niestety od wielu lat nie 
mogą sobie poradzić nasi wło-
darze a przyjęty przez kolejne 
samorządy HARMONOGRA-
MY są po prostu daleko nie-
wystarczające o czym każdego 
roku nie tylko prasa informuje. 
Do chwili obecnej pomimo 
uwag nie tylko ze strony wielu 
mieszkańców nic się w tym 
obszarze nie zmieniło. Bo prze-
cież i Pan Burmistrz Oławy, 
który każdego ranka przejeżdża 
ulicami miasta, a co najmniej 
drogą z ul. Strzelnej i most na 
rzece, jadąc do Urzędu Miasta, 
Pan Starosta jadąc do pracy 
z Godzikowic czy wreszcie Pan 
Wójt jadący od siebie do pracy 
w Oławie nie widzą potrzeby 
koszenia zarośniętego miasta, 
gminy i powiatu to czy inni to 
zmienią? 

Przecież ci Panowie mają 
przyjęty HARMONOGRAM 
przycinania i koszenia traw!

Pozdrawiam serdecznie  
- emeryt z okolic Oławy

                  @
Tak, najlepiej wszystko wy-

kosić, wykarczować i zalać 
betonem i asfaltem. Szko-
da tylko, że wszechobecne 
śmieci już tak bardzo nikomu 
nie przeszkadzają a wręcz 
mnóstwo ludzi coś od siebie 
dokłada.

Helena
                  @
Deszcz, epidemia, bra-

ki w zasobach ludzkich.....
wszystko można zrozumieć 
tylko co roku historia się po-
wtarza. A co z estetyką miasta?

Leon
                  @

No, no... Lało non stop, 
a na susze narzekają. Każda 
wymówka jest dobrą...

Niech opublikują ten har-
monogram.

Sławek
                  @
Szkoda, że nikt z UM nie 

pójdzie z duchem czasu. Ko-
szenie każdego trawnika na 
zero w mieście nie ma sensu. 
Należy wyznaczyć strefy użyt-
kowania intensywnego i eks-
tensywnego terenów zieleni. 
Dostosować harmonogram ko-
szenia do funkcji terenu. Tam 

gdzie jest potrzeba kosić nisko 
i częściej np. część „miastecz-
ka”, pozostałe tereny raz lud 
dwa razy w roku. W przypadku 
poboczy dróg priorytetem 
jest bezpieczeństwo. Kosze-
nie niskie tam gdzie wysoka 
trawa pogarsza widoczność. 
Pozostałe odcinki jak wyżej. 
Niestety wymaga to większego 
zaangażowania i planowania 
ze strony UM i jednostek im 
podległych.

Łukasz
              

(AH)

Dlaczego nie kosili i kiedy będą?

- Teren przy klatkach Wspólnoty „Paszyński” - napisał do redakcji pan Szymon, mieszkaniec B. Chrobrego. 
- W tym roku nie był koszony ani razu! Gdzie obok na terenie „Spółdzielni” już trzykrotnie. Trawa kwitnie  
i pyli, jest ogromnym kłopotem dla dzieci i alergików (astmatyków). Nie można spać ani wyjść, bo od razu 
jest atak alergii. W niektórych miejscach wysokość roślin sięga 140 cm! 
Osoby mieszkające na parterze i 1 piętrze skarżą się na ogromne ilości owadów wlatujących do mieszkań 
przez okna. Były składane już w kwietniu telefoniczne prośby do UM, do Zieleni Miejskiej, ale nieskuteczne 
jak widać
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Tak było w niedzielę na Miasteczku. We wtorek trawę skoszono
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Oława 
Poważna sprawa 

9 czerwca od rana 
w całym mieście były 
problemy z dostawą 
wody. Mieszkańcy 
denerwowali się, bo woda 
miała wrócić o godz. 
15.30, ale się nie udało. 
O 17.30 - to samo. Co się 
działo?

Pierwsze sygnały od czytel-
ników o tym, że coś jest nie tak 
dostaliśmy przed południem. - 
Czy jest jakieś info, dlaczego 
na całym osiedlu Sobieskiego 
nie ma wody - pytała Patrycja.

Wszystko zaczęło się od 
awarii zasilania w Zakładzie 
Uzdatniania Wody w Nowym 
Otoku. 

- Przeprowadzona przez 
ekipy spółki analiza zdarzenia 
ujawniła brak poprawnego 
zasilania ze strony Zakładu 
Energetycznego oraz uszko-
dzenia elementów zasilania 
w samym obiekcie zakładu 
uzdatniania - tłumaczy ZWiK. 
- Po przywróceniu zasilania 
z sieci energetycznej przy-
stąpiono do uruchamiania 
poszczególnych elementów 

zakładu. W trakcie tych prac 
okazało się, że uszkodzeniu 
uległ główny przewód zasi-
lający Zakład Uzdatniania 
Wody. Około godziny 14.30 
przystąpiono do wyłączenia 
z eksploatacji uszkodzonego 
przewodu, przełączając zasi-
lanie na przewód zapasowy. 
Prace zostały zakończone oko-
ło godziny 17.30, co pozwoliło 
rozpocząć rozruch zakładu.

Ale to nie był jedyny pro-
blem. Po przeglądzie oka-
zało się, że uszkodzeń jest 
więcej, chodziło o elementy 
elektroniczne i sterownicze, 
kierujące całą pracą Zakładu 
Uzdatniania Wody i studni 
głębinowych. Sprawa była na 
tyle poważna, że we wtorek po 
17.30 ZWiK nie był w stanie 
określić, o której godzinie 
przywrócą wodę. O 20.00 

wodę przywrócono awaryjnie, 
informując, aby zrobić zapasy.

Następnego dnia ZWiK 
przepraszał mieszkańców 
i w komunikacie wyjaśniano, 
że awaria została wywołana 
czynnikami zewnętrznymi. 
Tak brzmiała informacja opu-
blikowana 10 czerwca. - Zło-
żoność i rozległość skutków 
awarii wymagała podjęcia 
czasochłonnych czynności, 

co wpłynęło na czas przywró-
cenia prawidłowej pracy za-
kładu. Działania, prowadzone 
do późnych godzin nocnych, 
niestety nie usunęły wszyst-
kich skutków tego zdarzenia. 
W pierwszej kolejności miały 
za zadanie jak najszybciej 
przywrócić dostawy wod. Do-
konane tymczasowe naprawy 
i wymiany elektronicznych 
elementów sterujących pracą 
zakładu, spełniają swoje zada-
nia i do czasu dostawy nowych 
podzespołów, powinny zapew-
nić prawidłową pracę z wła-
ściwą wydajnością. Niestety, 
główny kabel energetyczny 
zasilający zakład, wykonany 
podczas rozbudowy ZUW 
w roku 2012, został uszko-
dzony i wymaga wymiany na 
długości około 200 metrów. 
Obecnie zakład zasilany jest 
poprzez zapasowy kabel, za-
silający wcześniej starszą jego 
część. Nie jest to rozwiązanie 

docelowe, jednak w tej chwili 
absolutnie konieczne. Dlatego 
też już rozpoczęto prace, zwią-
zane z wymianą uszkodzonego 
kabla. W kolejnych dniach 
będą wyjaśniane przyczyny 
awarii wspólnie z Zakładem 
Energetycznym, aby na przy-
szłość zapobiegać podobnym 
zdarzeniom. ZWiK zapewnia 
państwa o determinacji w celu 
przywrócenia Oławie pewno-
ści zaopatrzenia w wodę.

W nocy z 11 na 12 czerw-
ca znów zabrakło wody, ale 
od godziny 4.00 wszystko 
wróciło do normy. Udało się 
wymienić główny przewód 
zasilający Zakład Uzdatniania 
Wody.

- Dalsze, niezbędne prace 
techniczne, nadal będą konty-
nuowane przez nasze służby 
techniczne, a ich celem będzie 
wymiana elektronicznych 
układów sterowniczych - po-
informował ZWiK. Działania 
te nie powinny powodować 
zakłóceń w dostawie wody.

(AH)

Wodna aWaria w mieście

9 czerwca awaria zaskoczyła nie tylko mieszkańców, ale też ZWiK. Trzeba było kilku dni, aby rozwiązać 
problem
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Oława/MarcinkOwice 
Interwencja 

Wynajęli dom, by nie 
stał pusty. Lokatorzy 
go zniszczyli, przestali 
płacić i nie chcą się 
wyprowadzić, a właściciel 
nie może nic zrobić

W październiku ubiegłego 
roku rodzice pani Aleksan-
dry wynajęli lokatorom dom 
w Marcinkowicach. Wyjeż-
dżali za granicę i nie chcieli, 
by stał pusty. - Polecił nam 
ich znajomy, więc po nego-
cjacjach i ze względu na to, 
że bardzo prosili, rodzice 
zgodzili się na kaucję, która 
nie pokrywa nawet jednego 
miesiąca czynszu - mówi 
pani Aleksandra. - Zgodnie 
z podpisaną umową, do pią-
tego każdego miesiąca mieli 
płacić czynsz. Już na początku 
pojawił się problem, bo nie 
przestrzegali wyznaczonego 
terminu, ale nie robiliśmy 
z tego problemu. Ten zaczął 
się trochę później. 

Lokatorzy chcieli wynająć 
dom na 5 lat, ale właściciele 
się nie zgodzili. Podpisano 
umowę na czas nieokreślony 
z trzymiesięcznym okresem 
wypowiedzenia. - Po czterech 
miesiącach od dnia, kiedy się 
wprowadzili, przestali regu-
larnie płacić czynsz - mówi 
pani Aleksandra. - Na pytanie, 
kiedy zapłacą, zamiast wyja-
śnień otrzymałam wiązankę 
niemiłych słów i wręcz pre-
tensję, dlaczego w ogóle o to 
pytam. W tej sytuacji wysła-
łam im pismo o wypowiedze-
niu najmu, dając pół roku na 
wyprowadzkę i uregulowanie 
zaległości. 

Pani Ola jest pewna, że lo-
katorzy odebrali pismo, ponie-

waż otrzymała potwierdzenie 
odbioru, ale nie zareagowali. 
Wysłała im kolejne, w któ-
rym zażądała uregulowania 
płatności w ciągu siedmiu 
dni od dostarczenia pisma, 
a jeżeli tego nie zrobią, mają 
się natychmiast wyprowadzić. 
Lokatorzy powinni byli opu-
ścić dom do połowy maja tego 
roku. Tak się jednak nie stało. 
Zamiast tego - jak twierdzi 
pani Aleksandra - otrzymała 
pismo od wynajętego przez 
nich adwokata, który stwier-
dził, że właściciel domu nie 
ma podstaw, aby wyrzucić 
najemców z domu, poza tym 
ze względu na pandemię nie 
może tego zrobić. Zdaniem 
adwokata najemca nie podał 
powodu, dla którego lokatorzy 
mają się wyprowadzić. A jeże-
li chodzi o zaległe opłaty, to je 
uregulują. Kiedy? Nie napisał. 

W tej sytuacji właściciele 
domu też wynajęli adwokata, 
bo zaległości w czynszu to nie 
był jedyny problem.   

 � To jakiś  
koszmar 

Kolejnym jest to, że najem-
cy - jak twierdzi pani Aleksan-
dra - dewastują dom i posesję. 
Aby to ukryć, od początku 
ograniczyli jej możliwość 
wstępu nie tylko do domu, ale 
też na podwórko. Pani Alek-
sandra zostawiła tam swoje 
rzeczy i zgodnie z umową, 
mogła w każdej chwili po nie 
przyjść. - Za każdym razem, 
gdy dzwoniłam mówiąc, że 
potrzebuję tego czy tamtego 
i  proponowałam, że przyjadę 
to zabrać, słyszałam od loka-
torki, że nie, bo rzekomo nie 
ma ich w domu albo ona jest 
chora i nie chce mnie zarazić, 
więc lepiej będzie, gdy jej 
partner mi to przywiezie do 
Oławy. Już wtedy mogłam 

się domyślać, że coś jest nie 
tak, ale chciałam im wierzyć. 
Teraz wiem, dlaczego nie 
chcieli, bym ich odwiedzała. 
Podwórko jest zdewastowane, 
podejrzewam, że dom też, 
ale nie mogę tam wejść, bo 
mnie nie wpuszczają. Z tego, 
co zdążyłam się dowiedzieć, 
nie jesteśmy ich pierwszymi 
ofiarami. Już wcześniej tak 
postępowali. Wygląda na to, 
że taki mają sposób na życie.  

Dwa tygodnie temu pani 
Aleksandra razem z rodzica-
mi zadzwoniła do najemców 
informując, że przyjadą, by 
sprawdzić stan domu i po-
dwórka. Obawiając się, że zo-
staną oskarżeni o wtargnięcie 
albo kradzież, poprosili sąsia-

dów, by wyszli z domu i ob-
serwowali spotkanie. - Gdy 
weszliśmy na podwórko i zo-
baczyłam, co się tam dzieje, 
złapałam się za głowę - mówi 
współwłaścicielka domu. - Po-
dziurawiona wiata, granitowy 
próg połamany, kostka przed 
domem poplamiona olejem, 
a wszędzie jeden wielki syf. 
Pełno porozrzucanych śmieci 
i gratów. Umawialiśmy się, że 
mogą mieć tylko jednego psa 
i trzymać go na podwórku. 
Okazuje się, że mają dwa psy, 
a w domu kota i królika. Całe 
podwórko w dziurach wyry-
tych przez zwierzęta. W ga-
rażu papuga, która chyba od 
miesięcy nie miała sprzątanej 
klatki. Moje ubrania o warto-
ści 5 tys. zł, towar z butiku, 
który kiedyś prowadziłam, po-
wywalane, chociaż mieli ich 
nie dotykać. W letniej kuchni 
wielkie śmietnisko, a gdy się 
wyprowadzaliśmy, wszystko 
było idealnie posprzątane. 

Właściciele chcieli też 
wejść do domu, ale ich nie 
wpuszczono. Pani Aleksandra 
zadzwoniła więc na policję, 
prosząc o interwencję. Przy-
jechali, ale nie pomogli wejść 
do środka.

- Policjantka weszła sama 
- opowiada pani Aleksandra. - 
Po chwili wyszła i kazała nam 
odjechać, a jeżeli jest jakiś 

problem, to skierować sprawę 
do sądu. Pokazaliśmy jej umo-
wę, w której jasno napisane, 
że przecież to my jesteśmy 
właścicielami domu i mamy 
prawo do niego wejść, ale po-
licjantka rozłożyła tylko ręce 
i jeszcze raz doradziła opuścić 
posesję. Nie weszliśmy do 
własnego domu, a jedyne, co 
udało nam się zobaczyć, to 
zrujnowane podwórko. 

To nie koniec niespodzia-
nek. Dwa dni później do wła-
ścicieli domu zadzwoniła ich 
adwokatka i poinformowała, 
że najemcy domu złożyli 
donos na policji i skierowali 
do sądu sprawę o wtargnięcie 
na posesję. Twierdzą też, że 
podczas tego zdarzenia gro-

żono im, byli zastraszani i są 
oczerniani. Pani Aleksandra 
przyznaje, że po spotkaniu 
z lokatorami w emocjach 
wrzuciła do mediów spo-
łecznościowych zdjęcia po-
sesji - jak wyglądała przed 
wynajęciem domu i obecnie 
- z ostrzeżeniem dla ludzi, 
by uważali na nieuczciwych 
najemców. Nie podała jednak 
danych lokatorów. 

Szukając pomocy w rozwią-
zaniu problemu poinformowa-
ła o sprawie media. W minio-
ny piątek wraz z rodzicami 
i dziennikarką z telewizyjnego 
programu interwencyjnego 
ponownie próbowała wejść 
na posesję. Okazało się, że 
brama wjazdowa jest zabez-
pieczona łańcuchem, a zam-
ki wymienione. Lokatorzy 
początkowo udawali, że nie 
ma ich w domu. Gdy mama 
pani Aleksandry ostatecznie 
weszła na podwórko i odkry-
ła, że są w domu, tylko się 
ukrywali, wezwała policję. Po 
bardzo długich negocjacjach, 
kłótniach i przepychankach 
ostatecznie pozwolono pani 
Aleksandrze wejść do domu, 
ale tylko do pokoju, w którym 
zostawiła swoje rzeczy. - To 
było w asyście policji i na-
jemcy, który szedł przy mnie 
i rozkładał szeroko ręce, bym 
przypadkiem nie zobaczyła, 

jak wyglądają inne pomiesz-
czenia w domu - mówi pani 
Ola. - Weszłam do pokoju, 
w którym było pełno gratów, 
a na pytanie, jakim prawem 
tu wchodzą i gdzie są moje 
rzeczy, usłyszałam „nie wiem, 
musimy ich poszukać”. Usta-
liliśmy też wtedy, że za dwa 
dni się spotkamy bez policji, 
a oni oddadzą mi moje rzeczy 
i wspólnie zrobimy ich listę. 
Gdy przyjechałam, wszystko 
było wystawione przed bramę 
koło śmietnika. Nie chcieli ze 
mną rozmawiać i znów nie 
wpuścili mnie do domu. Usły-
szałam, że sami zrobili listę 
tego, co zostawiłam. To jakiś 
koszmar! W naszym domu 
mieszkają obcy ludzie, którzy 
od trzech miesięcy nie płacą 
za czynsz, za media, niszczą, 
dewastują, sąsiedzi się na nich 
skarżą, a my nic nie możemy 
z tym zrobić, bo oni po prostu 
nie chcą się wyprowadzić. 

 � Dlaczego?
To pytanie oraz kilka innych 

chcieliśmy zadać parze wynaj-
mującej dom od rodziców pani 
Aleksandry, ale uznali, że nie 
będą się wypowiadać. - Od-
daliśmy sprawę do sądu i dla 
jej dobra obecnie nie chcemy 
się wypowiadać - mówi męż-
czyzna. A kobieta nerwowym 
głosem dodaje, że do tej pory 
zostali już wiele razy oszkalo-
wani przez właścicieli domu 
oraz ich córkę i jej męża, więc 
mają tego dość. 

 � Prawo chroni 
najemcę, nie 
właściciela

- Sprawa jest skompliko-
wana - mówi Jerzy Worwa, 
prezes Spółdzielni Lokator-
sko- Własnościowej w Jelczu-
-Laskowicach, który bardzo 
dobrze zna problematykę 
najmu mieszkań. Przepisy 
chronią bowiem wynajmu-
jących lokale, a nie ich wła-
ścicieli. Zwłaszcza gdy ci 
pierwsi dobrze je znają i wie-
dzą, jak z nich korzystać. Jego 
zdaniem w obecnej sytuacji 
właścicielom domu w Mar-
cinkowicach pozostaje jedynie 
skierować do sądu sprawę 
o eksmisję i o zapłatę odstęp-
nego oraz zaległych rachun-
ków. Dopiero gdy zapadnie 
prawomocny wyrok, właści-

ciel lokalu może wystąpić 
do komornika z wnioskiem 
o przeprowadzenie eksmisji, 
o ile w wyroku nie będzie 
klauzuli, że nie można wyko-
nać eksmisji do czasu, aż gmi-
na zaoferuje temu lokatorowi 
prawa do lokalu socjalnego, 
zgodnie z ustawą o ochronie 
praw lokatorów. 

Mecenas Piotr Kaszewiak, 
wypowiadając się w tej spra-
wie w jednym z programów 
telewizyjnych dodaje, że pro-
ces o eksmisję może trwać 
nawet kilka lat. Przy tym 
często bywa też tak, że przez 
cały proces wynajmujący nie 
płacą właścicielom lokalu ani 
złotówki. 

Zdaniem prawnika tak się 
kończą sprawy najmu, gdy 
człowiek chce być dobry. 
Dużo bezpieczniejszym roz-
wiązaniem jest podpisanie 
umowy okazjonalnej u nota-
riusza. Zawierając taką umo-
wę wynajmujący musi podać 
adres lokalu, do którego się 
przeprowadzi w przypadku 
egzekucji, a właściciel tego 
lokalu potwierdzić, że go 
tam przyjmie. Tylko w takiej 
sytuacji można szybko pozbyć 
się najemcy, kierując sprawę 
bezpośrednio do komornika, 
który nie musi wówczas cze-
kać na wyrok sądu.

Obecnie, czyli w czasie 
pandemii, pozbycie się nie-
chcianych lokatorów jest 
jeszcze trudniejsze. Zgodnie 
z obowiązującymi przepisami 
nie ma możliwości eksmisji 
oprócz sytuacji, gdy dochodzi 
do przemocy domowej. 

Nie warto też brać sprawy 
„w swoje ręce” zatruwając 
i utrudniając najemcom życie, 
by w ten sposób zmusić ich 
do wyprowadzki. Jakiś czas 
temu ustawodawca uznał bo-
wiem, że najemcy wymagają 
większej ochrony prawnej. 
Utrudniając im życie, np. po-
przez brak dostępu do mediów 
czy wymianę zamków albo 
siłowe wyrzucenie ich z lo-
kalu - popełnia się przestęp-
stwo. Można być posadzonym 
o naruszenie miru domowego, 
za co grozi kara nawet 3 lata 
więzienia. - Obecnie prawo 
jest tak skonstruowane, że 
najemca ma więcej możli-
wości i jest lepiej chroniony 
niż właściciel mieszkania czy 
domu - mówi prawnik.

Wioletta KamińsKa 
wkaminska@gazeta.olawa.pl

Walczą o dom - właściciel kontra najemcy

Tak wyglądała kuchnia letnia przed wynajęciem domu

To zdjęcie letniej kuchni zrobione przez panią Olę dwa tygodnie temu

Właściciele wynajęli ten dom w Marcinkowicach, by nie stal pusty, gdy 
oni wyjadą. Teraz nie mogą do niego nawet wejść. Najemcy nie chcą 
się wyprowadzić
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Na ponad 205 mln zł 
opiewają wnioski od 
pracodawców, którzy 
chcą skorzystać z pomocy 
w związku z kryzysem 
gospodarczym, 
wywołanym przez 
epidemię koronawirusa. 
Unijne wsparcie m.in. 
w postaci dopłat 
do wynagrodzeń 
możliwe jest dzięki 
specjalnym funduszom 
wygospodarowanym 
z programu regionalnego 
dla naszego województwa.

W ciągu dwóch miesięcy 
w regionie zarejestrowało się 
blisko 7 tys. bezrobotnych 
(w analogicznym okresie 
poprzedniego roku zrobiło to 
5 tys. osób), a od początku 
roku liczba ofert pracy zmalała 
z 15 tys. do nieco ponad 
6 tys. Choćby tylko te dwa 
wskaźniki jasno pokazują, 
że dolnośląskie firmy, ich 
szefowie i pracownicy mają 
kłopoty. - Dlatego konieczne 
jest wsparcie, które pozwoli 
z m n i e j s z y ć  o b c i ą ż e n i a 
fi nansowe dla fi rm i sprawi, 
że pracodawcy nie będą 
zwalniać ludzi. Stąd pomysł 
na utworzenie wartego miliard 
z ło tych  Dolnoś ląsk iego 
Pakietu Gospodarczego, 
w skład którego wchodzą 
m i ę d z y  i n n y m i  ś ro d k i 

z funduszy unijnych - mówi 
Cezary Przybylski, marszałek 
województwa dolnośląskiego.  

- Już widzimy, że ta realna 
forma pomocy cieszy się 
ogromnym zainteresowaniem, 
ponieważ przez niespełna 
dwa miesiące prawie 15 tys. 
dolnośląskich firm złożyło 
wnioski na łączną kwotę 
ponad 205 mln zł - podkreśla 
marszałek. 

Pomoc adresowana jest 
do mikro, małych i średnich 

przedsiębiorstw w formie 
dofi nansowania części kosztów 
wynagrodzeń pracowników 
i  na leżnych składek na 
ubezpieczenie społeczne, 
ale także na prowadzenie 
działalności gospodarczej dla 
przedsiębiorcy będącego osobą 
fizyczną niezatrudniającą 
pracowników. Na dopłaty do 
wynagrodzeń dla pracowników 
m o g ą  l i c z y ć  r ó w n i e ż 
organizacje pozarządowe. Co 
ważne pomoc dostępna jest 

aż do końca grudnia 2020 r. 
w każdym z dwudziestu 
sześciu powiatowych urzędów 
pracy na Dolnym Śląsku. 

Warunek? O wsparcie może 
się starać podmiot, u którego 
nastąpił spadek obrotów 
gospodarczych w wyniku 
epidemii COVID-19 w ciągu 
dowolnie wskazanych dwóch 
ko le jnych  mies i ęcy  po 
1 stycznia 2020 r. w porównaniu 
do analogicznych miesięcy 
roku poprzedniego. 

- To oznacza, że o unijne 
wsparcie przedsiębiorcy 
mogą się starać nie tylko 
w tych miesiącach, w których 
były największe problemy 
i zamrożenie gospodarki, ale 
również później, gdy nadal 
będą odczuwać negatywne 
skutki epidemii w prowadzeniu 
działalności gospodarczej 
- wyjaśnia Bartosz Kotecki, 
p.o. dyrektora Dolnośląskiego 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy.

Więcej informacji: www.
dolnoslaskipakiet.pl oraz 
na  s t ronie  najb l iższego 
powiatowego urzędu pracy.

Chronimy miejsca pracy 
- pomagamy przedsiębiorcom

Pomoc adresowana jest do mikro, małych i średnich przedsiębiorstw

Jak duża pomoc?
Wysokość dofi nansowania zależy od spadku 
obrotów. I tak:

● w przypadku podmiotów zatrudniających 
pracowników, którzy zanotowali spadek obrotów 
pomiędzy 30-80 proc. - dofi nansowanie zostanie 
określone jako iloczyn liczby pracowników 
i 50-90 proc. wysokości wynagrodzeń 
poszczególnych osób objętych wnioskiem wraz 
ze składkami na ubezpieczenia społeczne, jednak 
nie więcej niż 50-90 proc. kwoty minimalnego 
wynagrodzenia na każdego pracownika,

● w przypadku przedsiębiorcy będącego 
osobą fi zyczną niezatrudniającego 
pracowników, w zależności od spadku obrotów 
o co najmniej 30-80 proc., dofi nansowanie 
wyniesie 50-90 proc. kwoty minimalnego 
wynagrodzenia. Wsparcie będzie mogło zostać 
przyznane na okres nie dłuższy niż 3 miesiące.
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Wstępniak, czyli...

ebykowski@gazeta.olawa.pl

Edward 
Bykowski

...Blue Velo po oławsku

Zadzwonił do redakcji czy-
telnik, który prosił, aby zain-
teresować się nasadzeniami 
drzew na drodze między Oła-
wą a Siedlcami. Wycięli stare, 
trudno, widać trzeba było, ale 
na szczęście posadzili nowe. 
Pojechałem na miejsce i zoba-
czyłem, że faktycznie drzewka 
ktoś albo coś poprzewracało, 
nikt się tym nie zajął i nie 
bardzo wiadomo, czy to paliki 
mają podtrzymywać drzewka, 
czy odwrotnie. Na szczęście 
pewnie da się to szybko napra-
wić, bo przecież każda droga 
ma swojego gospodarza, więc 

się tym zajmie - pomyślałem 
sobie. Za dwa tygodnie poje-
chałem sprawdzić. Nic się nie 
zmieniło. 

- Ale to nic, nie w tym jest 
prawdziwy problem - mówi 
pan Staszek, miłośnik-rowe-
rzysta. - Bo posadzili nowe 
drzewka w różnej odległości 
od jezdni, czyli raz przed ro-
wem, raz za nim. Jak przyjdzie 
do budowy ścieżki rowerowej, 
będzie kłopot. To trzeba wcze-
śniej przewidzieć, zaplanować 
i zrobić raz dobrze, a nie 
potem wiele razy poprawiać.

Może pan Staszek jest nie-
co naiwny, ale - jak to cyklista 
- jeździ dużo, rozgląda się 

naokoło i wie, że ten fragment 
drogi z Oławy do Siedlec to 
trasa Blue Velo, czyli Odrzań-
skiej Trasy Rowerowej. I nie 
chce mu się wierzyć, że tak 
już zostanie, by słynna trasa 
rowerowa biegła kiepską ja-
kościowo drogą, gdzie wraz 
z rowerami jeżdżą wszystkie 
inne pojazdy, skoro kilkaset 
metrów dalej, w połowie 
lasku siedleckiego (w prawo) 
zaczyna się fantastyczny 
szlak wałem, aż do Kotowic, 
tylko dla rowerów, świetnie 
przygotowany, oznakowany. 

- To niemożliwe, aby tak 
zostało - mówi z pełnym 
przekonaniem pan Staszek. 
- To byłby wstyd dla miasta, 

Tak, to jest część Blue Velo, ale od samych znaczków trasa nie robi się ani wygodniejsza, ani bardziej 
bezpieczna. Zwłaszcza, gdy nie ma pobocza

Stan nasadzeń woła o pomstę do nieba. Jak te drzewka mają rosnąć?!

A to mógłby być taki przyjemny fragment Odrzańskiej Trasy Rowerowej...

Mocny i bardzo smutny 
paradoks wydarzył się ostat-
nio w obronie przed koro-
nawirusem. Po rządowych 
złagodzeniach nakazów 
i zakazów, oraz stabilizacji 
zakażeń, dowiedzieliśmy 
się, że zmarły na tę chorobę 
w naszym powiecie trzy 
osoby. Dotąd było zero, tak 
jak w województwie lubu-
skim. Bo w dolnośląskim, 
we wszystkich powiatach, 
oprócz oławskiego, żegnano 
łącznie 124 osoby, które stra-
ciły życie przez tego wirusa. 
Teraz dołączył nasz powiat. 
To sygnał ostrzegawczy dla 
tych i przed tymi, którzy lek-
ceważą nadal obowiązujące 
obostrzenia, po kolejnych 
obluzowaniach. 

To widać bardzo czę-
sto. Zbyt często. Choćby 
w sprawie maseczek. Już 
nie trzeba zakrywać twarzy 
i nosa w wolnej przestrzeni, 
wystarczy zachować dwu-
metrowy dystans od innych. 
Natomiast we wszelkich 
siedzibach użyteczności pu-

blicznej nadal obowiązu-
ją maseczki czy przyłbice, 
zachowanie dystansu. Te 
zasady dokładnie stosowano 
podczas egzaminów matu-
ralnych, ale w codzienności 
bywa różnie. Wiele osób 
nie myśli głową, tylko inną 
częścią ciała. 

Szczególnie w punktach 
handlowych, gdzie przed 
wejściem należy zakryć 
twarz maseczką, zdezynfe-
kować dłonie i przed wy-
borem wiktuałów włożyć 
nylonowe rękawiczki. Mało 
gdzie jest w pełni przestrze-
gany ten reżim sanitarny. Po-
dobnie bywa z zachowaniem 
dystansu i maseczek w ko-
ściołach, a w miniony czwar-
tek na procesjach w Boże 
Ciało. Do wielu uczestników 
nie trafiły słowa komunikatu 
metropolity i apele z ambo-
ny, o utrzymywanie porząd-
ku w tej sprawie, nakazanego 
przez władze państwowe. 
Trudno oczekiwać, że pa-
rafialni stróże będą się wy-
kłócali z wiernymi podczas 

nabożeństw i procesji, tym 
bardziej strażnicy miejscy, 
gminni, czy policjanci. 

Jednak nieustannie obo-
wiązuje zdrowy rozsądek. To 
bardzo ważne dla każdego, 
kto wychodzi z domu i skąd-
kolwiek wraca, żeby nie za-
grozić, sobie i bliźnim, utratą 
zdrowia, nawet życia. Szczyt 
epidemii jeszcze nie minął, 
spodziewany jest następny 
etap. Niech te pierwsze ofia-
ry śmiertelne koronawirusa 
w naszym powiecie utrwalą 
nawyk wszystkich miesz-
kańców, do wykonywania 
podstawowego obowiązku 
- gruntowego mycia rąk. 

                  *
Mój felieton w wydaniu 

„Powiatowej” nr 23 też stał 
się ofiarą koronawirusa. Przy 
zdalnym formowaniu stro-
ny nr 6 nadano omyłkowo 
tytuł sprzed roku: „Odra, 
basen i kogucik”, a miało 
być: „Kleszcze i wybory”. 
Nie mam o to pretensji, ale 
mieli do mnie Czytelnicy. 
Przepraszam!

Pierwsze ofiary  
- sygnał ostrzegawczy

GAĆ 

Kiedy będzie ta zbiórka? 
20 czerwca w godz. 9.00 
-13.00

Koło Gospodyń Wiejskich 
GAĆaneczki wraz z Radą So-
łecką Gaci organizują zbiórkę 
krwi. Zapisy obowiązkowe.

- Serdecznie zapraszamy 
wszystkie chętne osoby do 
oddania krwi - zachęcają. 
- Szczegółowe informacje 
można uzyskać pod numera-
mi telefonu z plakatu. Twoja 
krew, moje życie.

Twoje 8 
minut może 
uratować 
komuś życie!

R
EK

LA
M

A

że wraz z początkiem gminy 
wjeżdżamy na piękną ścieżkę 
rowerową, a tutaj takie nic. 

I ma rację. Bo oławski frag-
ment Blue Velo do najpięk-
niejszych i najwygodniejszych 
raczej nie należy. Wystarczy 
wspomnieć, że przebiega wą-
ską ulicą Rybacką, tuż nad 
Odrą, gdzie w szczycie dzie-
siątki samochodów korkują 
przejazd i smrodzą tak, że 
rowerzyści dostają zawrotu 
głowy. I nie jest to zawrót 
spowodowany prędkością. 

A tak niewiele brakuje, aby 
ten ostatni odcinek, czyli wła-
śnie z Oławy do Siedlec (to 
niecałe 2 km), zrobić solidnie, 
jak na część Odrzańskiej Trasy 
Rowerowej przystało. Bez 
lipy. No, ale to trzeba wcze-
śniej przemyśleć, a nie sadzić 
drzewka tak, by potem nic się 
nie dało z tym zrobić, Chyba, 
że - tu na chwilę przy rowerze 
zapala się zielona lampka 

nadziei - będzie można dosto-
sować „naszą” część wałów 
nad Odrą, by dało się na nich 
uruchomić ścieżkę rowerową 
bezpośrednio łączącą się 

z trasą Siedlce-Kotowice, 
a potem dalej, do Wrocławia. 
To byłoby coś!

Jerzy KamińsKi
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WROCŁAW 
Z sądu 

Kolejni biegli zeznawali 
9 czerwca w sprawie 
miłoszyckiej

Jako pierwsza przed sądem 
stanęła Beata Bartnik - biegła, 
która w 1997 roku sporządzała 
opinię, gdy jeszcze podejrza-
nym był Tomasz Komenda. 
Zajmowała się badaniami 
ubrań, które były dowodami. 
Sprawdzała na nich ślady krwi 
i nasienia. Obecność krwi wte-
dy stwierdziła, ale obecności 
nasienia już nie. Aktualnie 
nowy biegły stwierdził na 
ubraniach ofiary obecność 
spermy. Dlaczego to jest moż-
liwe - chciał wiedzieć sąd.

- Tego nie wiem - odpowie-
działa Beata Bartnik. - Może 
biegły używał światła UV, 
które mogło pomóc zlokali-
zować ślad. Obecnie badania 
są przeprowadzane lepszymi 
metodami, które nie wymagają 
dużej ilości materiałów. Trud-
no mi dokładnie powiedzieć, 
dlaczego tak się stało. My 
nie dysponowaliśmy wtedy 
światłem UV, a nowych testów, 
użytych teraz, wtedy jeszcze 
nie było.

Jeżeli chodzi o krew, biegła 
ustaliła jej obecność na staniku 
czy sukience. Uzyskane dane 
wskazywały, że to może być 
krew Małgosi. 

- Opinie były wtedy jednak 
bardzo mało kategoryczne - 

mówiła biegła i tłumaczyła 
przed sądem, jak bardzo zmie-
niły się metody badania przez 
te 20 lat. Drastyczną zmianą 
w przypadku badania krwi jest 
już samo wykrywanie śladów, 
ponieważ obecnie zdecydowa-
nie mniej materiału zużywa się 
na potwierdzenia obecności 
krwi. Ale zasadniczy postęp 
dokonał się w zakresie indy-
widualizacji, czyli odpowiedzi 
na pytanie, od kogo krew może 

pochodzić. - Testy po prostu 
dziś są lepsze, czulsze, można 
uzyskać DNA - tłumaczyła 
biegła.

- Jak to jest możliwe, że 
nic nie znaleźliście, a potem 
okazało się, że było tam bardzo 
dużo śladów biologicznych - 
pytał ojciec ofiary.

- Co to znaczy bardzo dużo 
różnych śladów? Wykona-
liśmy badania najlepiej jak 
w tamtym stanie wiedzy moż-

na było wykonać - mówiła 
biegła. 

Odpowiadając na pytanie 
obrończyni Norberta Basiury 
(zezwolił na używania na-
zwiska) tłumaczyła, że nie 
podjęłaby się stwierdzenia, 
po ilu latach materiał jest 
już tak zdegradowany, że nie 
nadaje się do badania: - Hipo-
tetycznie, jeśli dowody były 
przechowywane w foliowych 
torebkach, bez powietrza, to 

mogłaby pogorszyć się jakość 
DNA. Gdy jednak jest prawi-
dłowo wysuszony, nie jest to 
tak szkodliwe, jak włożenie 
do worka mokrego materiału.

                 *
Przed sądem tego dnia stanę-

ła też biegła psycholog Małgo-
rzata Pyka, która wykonywała 
opinie odnośnie Krzysztofa K. 
i Ireny U., o zgwałcenie której 
dodatkowo jest oskarżany 

Ireneusz M. Zdaniem biegłej 
zeznania kobiety obciążające 
Ireneusza M. są wiarygodne. 
Owszem, Irena U. nadużywała 
alkoholu i wiele rzeczy robiła 
z powodu realizacji zaspoko-
jenia głodu alkoholowego, ale 
nie wpływa to w istotny sposób 
na jej zdolność do relacjono-
wania i odtwarzania zdarzeń.

Co do Krzysztofa K., który 
wyprowadził Małgosię z dys-
koteki i oddał w ręce Irka, 

biegła podtrzymała swoją 
opinię co do tego, że jego 
zeznania w dużej mierze są 
niewiarygodne.

Obrońcy chcieli wiedzieć 
konkretnie, które fragmenty 
zeznań są wiarygodne, a które 
nie.

- Te, które nie zmieniają się 
od 1997 roku - odpowiadała 
biegła. - Trudno uznać, że 
wtedy kłamie. Te zeznania, 

które były spontaniczne, są 
wiarygodne. Trudno kwe-
stionować fakt, że świadek 
wyszedł z Małgorzatą K. Do 
tego momentu jego zeznania są 
spójne. Do momentu spotkania 
z Irkiem wydają się być takie 
mimo upływu lat. Nie jest jed-
nak rolą biegłego psychologa 
ocena, które fragmenty zeznań 
są wiarygodne, a które nie. On 
ocenia co do zasady, czy ktoś 
zeznaje w sposób wiarygodny, 
czy nie.

Oskarżony Ireneusz M. 
chciał wiedzieć, jak rozumieć 
to, że Krzysztof K. najpierw 
przyznał się, że uprawiał seks 
z Małgosią, a potem wycofał 
się z tego.

- Świadek tego nie zeznawał 
z moim udziałem, więc tego 
nie mogę analizować - odpo-
wiedziała biegła. - Moja opinia 
dotyczy tylko tego, co padło 
na tej sali. Zmiana zeznań jest 
zapisana w opinii. Z jakiego 
powodu ta zmiana następuje 
- trudno mi ocenić. Nie mogę 
dziś ocenić, czy została wymu-
szona. Nie mam takich danych, 
aby to wiarygodnie zbadać.

- Czy wiarygodny jest ry-
sopis Irka podawany przez 
Krzysztof K.?

- Pytanie zmierza, czy do-
brze zapamiętał tę twarz - mó-
wiła biegła. - Świadek K. nie 
jest upośledzony umysłowo, 
ma zdolność zapamiętywania 
i odtwarzania zdarzeń.

                   *
Przed sądem stanęli tego 

dnia także Agata Thannhausner 
i dr Łukasz Szleszkowski z Za-

kładu Medycyny Sądowej Uni-
wersytetu Wrocławskiego, któ-
rzy brali udział w przeprowa-
dzanej po latach sekcji zwłok 
ofiary miłoszyckiej zbrodni. 
Dowodzili oni, że nawet po 
wielu latach w kościach można 
stwierdzić obecność różnych 
substancji chemicznych. Przy-
pomnijmy, że w ekshumowa-
nym ciele ofiary stwierdzono 
obecność karbamazepiny, czyli 
substancji będącej składnikiem 
leków psychotropowych, która 
w połączeniu z alkoholem 
może działać jak tzw. pigułka 
gwałtu.

                   *
Sędzia Marek Poteralski 

poinformował, że Sąd Ape-
lacyjny utrzymał w mocy 
postanowienie o zwolnieniu 
z tajemnicy dziennikarskiej 
Jolanty Krysowatej, która 20 
lat temu zajmowała się te-
matem zbrodni miłoszyckiej. 
Jako dziennikarka Radia Wro-
cław kilkukrotnie rozmawiała 
z Norbertem Basiurą, także 
podczas spotkań w domu ro-
dziców Małgosi. 

Jolanta Krysowata - obec-
nie wójt Wińska - pod koniec 
maja odmówiła składania ze-
znań, zasłaniając się tajemnicą 
dziennikarską. Sąd Okręgowy 
zwolnił ją z jej zachowania, 
ale świadek złożyła zażalenie, 
którego nie uznał Sąd Apela-
cyjny. Na jednej z najbliższych 
rozpraw musi więc zeznawać.

TeksT i foT.: 
Jerzy KamińsKi 

jkaminski@gazeta.olawa.pl

Świadkowie - wiarygodna i niewiarygodny

Wybory prezydenckie 
odbędą się 28 czerwca. 
Ewentualna druga tura 
12 lipca. Co zrobić, jeśli 
będziemy wtedy poza 
domem i chcielibyśmy 
zagłosować w innym 
miejscu?

Zagłosować poza miejscem 
zameldowania może każdy 
obywatel, który do 23 czerwca 
złoży wniosek o dopisanie do 
wybranego rejestru wybor-
ców. Sprawę można załatwić 
w urzędzie swojej gminy 
bezpośrednio lub internetowo 
przez profil zaufany. 

Jeśli  chcesz głosować 
w gminie, w której mieszkasz 
na stałe, ale nie masz w niej 
zameldowania na pobyt sta-
ły lub przebywasz na stałe 
i jesteś osobą, która nie jest 
i nigdy nie była zameldowa-
na na pobyt stały w Polsce 
- złóż wniosek o wpisanie do 
rejestru wyborców. Uwaga! 
W tym przypadku zmiana nie 
będzie dotyczyć tylko naj-
bliższych wyborów. Po wpi-
saniu do rejestru wyborców 
w gminie, w której mieszkasz 
na stałe, będziesz mógł auto-

matycznie brać udział w gło-
sowaniu w każdych kolejnych 
wyborach w tej właśnie gmi-
nie. Rejestr wyborców jest 
bowiem stałym rejestrem i na 
jego podstawie przygotowuje 
się spisy wyborców na każde 
wybory. Z uwagi na fakt, że 
możesz być tylko w jednym 
rejestrze wyborców, zosta-
niesz wykreślony z rejestru 
wyborców w gminie w miej-
scu zameldowania. 

Jeśli  jednak głosujesz 
w kraju i tylko jednorazowo 
chcesz głosować w miejscu 
swojego czasowego pobytu 
- poza gminą, w której jesteś 
ujęty w rejestrze wyborców 
(czyli na przykład w miejscu, 
gdzie spędzasz wakacje - złóż 
wniosek o dopisanie do spisu 
wyborców. Uwaga! Dopisanie 
do spisu wyborców dotyczy 
tylko najbliższych wyborów. 
Spis wyborców przygotowuje 
się bowiem tylko na potrze-
by konkretnych wyborów. 
Przed każdymi wyborami 
sporządzany jest nowy spis 
wyborców.

To bardzo ważne, by nie 
pomylić spisu i rejestru wy-
borców! Jest jeszcze jedna - 
bardzo wygodna opcja. Może 
się bowiem zdarzyć, że wiemy 
już o planowanym wyjeździe, 
ale nie mamy pewności, gdzie 

będziemy w dniu wybor-
ców. Wtedy możemy poprosić 
w urzędzie swojej gminy 
o specjalne zaświadczenie, 
które pozwoli nam głosować 
w dowolnym lokalu wybor-
czym w Polsce. 

Dzięki zaświadczeniu bę-
dziesz mógł zagłosować w do-
wolnym obwodzie głosowania 
na terenie kraju i za granicą. 
Możesz je odebrać osobiście 
lub przez upoważnioną na 
piśmie osobę (w upoważnie-
niu musisz wskazać wasze 
imiona, nazwiska i nume-
ry PESEL). Zaświadczenie, 
a właściwie dwa (ponieważ 
otrzymasz zarówno na pierw-
szą, jak i na drugą turę) mo-
żesz pobrać w urzędzie swojej 
gminy do 26 czerwca. Jeśli 
potrzebujesz go tylko na drugą 
turę, będziesz miał czas do 10 
lipca. Przed wizytą w urzędzie 
przygotuj dowód osobisty lub 
paszport. 

16 czerwca minął czas na 
powiadomienie o chęci gło-
sowania korespondencyjne-
go. Dotyczy to także osób 
mieszkających za granicą. Do 
25 czerwca mogą oni jednak 
zgłaszać chęć głosowania za 
granicą w sposób tradycyjny.

(Kt)

Wyborco! Zgłoś chęć głosowania 
poza miejscem zamieszkania

POWiAt 
Są pieniądze 

Koła gospodyń wiejskich 
mogą ubiegać się 
w Agencji Restrukturyzacji 
i Modernizacji Rolnictwa 
o dotację na swoją 
działalność

Rok 2020 jest trzecim z rzę-
du, w którym koła gospo-
dyń wiejskich mogą ubiegać 
się o pieniądze w ARiMR. 
Nabór wniosków rozpoczął 
się 5 czerwca i potrwa do 
30 września 2020 (chyba że 
wcześniej wyczerpana zosta-
nie tegoroczna pula środków 

przewidziana na ten cel, która 
wynosi 40 mln zł). Wnioski 
o przyznanie pomocy można 
składać w biurach powiato-
wych agencji (u nas w Oławie 
przy ul. Nowodojazdowej 9, 
tel. 71-303-46-67). 

By sięgnąć po wsparcie 
z ARiMR, które jest finan-
sowane z budżetu państwa, 
koło musi być zarejestrowane 
w Krajowym Rejestrze Kół 
Gospodyń Wiejskich. Teraz 
figuruje w nim 9124 orga-
nizacji tego typu. Najwięcej 
w województwach wielko-
polskim - 1380 kół, lubelskim 
1182 i mazowieckim - 1173. 
Wysokość pomocy dla koła 
uzależniona jest od liczby 
jego członków. Wynosi: 3 
tys. zł - dla koła liczącego nie 
więcej niż 30 członków, 4 tys. 
zł - jeśli koło liczy od 31 do 75 

członków i 5 tys. zł - w przy-
padku, gdy koło tworzy ponad 
75 osób. 

Koła gospodyń wiejskich, 
które chcą działać w oparciu 
o ustawę nadającą im osobo-
wość prawną, umożliwiającą 
prowadzenie działalności go-
spodarczej i dostęp do pań-
stwowych dotacji, mogą po-
wstawać nie tylko na wsiach. 
Mogą one być tworzone rów-
nież w miastach liczących do 
5 tys. mieszkańców, a także 
na terenie sołectw położonych 
w granicach miast.

- Z roku na rok program 
wsparcia dla KGW cieszy się 
coraz większym zaintereso-
waniem, co potwierdza wzrost 
liczby kół, które wnioskują 
o pomoc - mówi Tomasz No-
wakowski, prezes Agencji Re-
strukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa. - W 2018 roku ze 
wsparcia skorzystało ponad 
4,8 tys. kół, które otrzymały 
łącznie ok. 16,3 mln zł. Rok 
później pomoc w kwocie 29,7 
mln zł trafiła już do blisko 
8,6 tys. kół. Cieszę się, że 
ARiMR może współpracować 
z kołami gospodyń wiejskich, 
które odgrywają ważną rolę 
w aktywizowaniu lokalnych 
społeczności, integrowaniu 
mieszkańców, budowaniu 
wspólnoty, jak i kultywowa-
niu polskich tradycji.

(Kt)

KGW z szansą na dotację

W powiecie oławskim kół gospodyń wiejskich nie brakuje. Na zdjęciu 
panie z Godzikowic
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Odeszli

Miłoszyce/Ratowice

Wszystko wskazuje na to, 
że Prokuratura Rejonowa 
w Oławie umorzy 
postępowanie dotyczące 
strzelnicy w Ratowicach. 
Zdaniem mieszkańców, 
obiekt zagraża zdrowiu 
i życiu korzystających 
oraz osób postronnych. 
Przeczy temu opinia 
biegłego

Twarzą protestu, w który 
zaangażowana jest grupa 
mieszkańców Miłoszyc, jest 
Józef Adamowicz. Na jego 
wniosek Prokuratura Re-
jonowa w Oławie zajmuje 
się sprawą strzelnicy w Ra-
towicach. Adamowicz za 
pośrednictwem swojego peł-
nomocnika, radcy prawnego 
Łukasza Orzechowskiego, 
złożył zawiadomienie o po-
dejrzeniu popełnienia prze-
stępstwa z art. 160§1 kk, 
który mówi, że kto naraża 
kogoś na bezpośrednie nie-
bezpieczeństwo utraty życia 
albo ciężkiego uszczerbku na 
zdrowiu, podlega karze po-
zbawienia wolności do lat 3. 
- Sprawa jest w toku - mówił 
nam przed tygodniem nam 
prokurator Jakub Dłubacz. 
- A że jest to prowadzone 
w formie dochodzenia, więk-
szość czynności wykonuje 
policja. Został powołany 
biegły z zakresu broni, amu-
nicji i balistyki z Biura Eks-
pertyz Kryminalistycznych 
„Wadera”. 

Dziś wiemy już, że opinia 
jest gotowa. Co zawiera? 
- Wynika z niej, że strzel-
nica jest jak najbardziej 
w porządku - mówi proku-
rator Dłubacz. - Nie stwarza 

zagrożenia dla życia lub 
zdrowia osób korzystających 
i postronnych. Oczywiście 
jeśli użytkuje się ją zgodnie 
z regulaminem. Postępowa-
nie w formie dochodzenia 
wciąż trwa. Policja będzie 
dalej analizowała materiał 
dowodowy. W świetle tej 
opinii bardzo możliwe, że 
sprawa w zakresie artykułu 
160§1 kk zostanie umorzona. 
To oczywiście nie dotyczy 
innych kwestii, takich jak 
decyzje administracyjne. 
Nie zawsze prokuratura jest 
organem właściwym do roz-
strzygnięcia danego sporu. 
Być może w tym przypadku 
bardziej odpowiednia jest 

droga cywilna, odszkodo-
wawcza czy administracyjna. 

Biegły miał też stwierdzić, 
strzelnica w Ratowicach 
jest „o niebo lepsza” niż 
zamknięty kilka lat temu po-
dobny obiekt w Oławie. Tam 
jednak znaleziono pocisk, 
więc prokuratura musiała 
sprawdzić, kto w danym 
momencie strzelał, kto zła-
mał regulamin i spowodo-
wał tym samym sytuację 
niebezpieczną. W opinii na 
temat ratowickiego obiektu 
znajduje się jedynie kilka 
drobnych uchybień, które nie 
wpływają na kwestie bez-
pieczeństwa i które można 
szybko skorygować. 

Prokurator Jakub Dłubacz 
przyznaje, że w związku 
z tą opinią sprawa najpew-
niej zostanie umorzona. 
Pytamy go również o to, ile 
toczących się obecnie postę-
powań, dotyczy strzelnicy 
w Ratowicach (nieoficjalnie 
słyszymy bowiem, że były 
nawet cztery zgłoszenia). 
- Mogły spływać różne za-
wiadomienia - odpowiada. 
- Często jest tak, że jednej 
sprawie zawiadamiać może 
kilka osób. Każde dostaje 
sygnaturę, a jeśli ustalimy, 
że sprawa dotyczy tego 
samego, łączym ją z wcze-
śniejszymi.

 � Co ta opinia 
oznacza? 

Obecnie jedynie tyle, że 
prokuratura niebawem za-
kończy postępowanie w tej 
sprawie i nie należy się spo-
dziewać decyzji wstrzymują-
cej działalność. Wciąż jednak 
do rozstrzygnięcia pozostaje 
kwestia tego czy obiekt został 
wybudowany legalnie. Powia-
towy Inspektorat Nadzoru Bu-
dowlanego stwierdził, że nie 
(ponieważ nie ma wymaga-
nego pozwolenia na budowę, 

może zagrażać zdrowiu i ży-
ciu, a ponadto jest pod linią 
wysokiego napięcia) i wydał 
nakaz rozbiórki. Jego decyzję 
utrzymały Wojewódzki In-
spektorat Nadzoru Budowla-
nego, nakazując wstrzymanie 
dalszych działań oraz Woje-
wódzki Sąd Administracyjny. 
Właściciel się jednak nie 
zgadza i zapowiada odwoła-
nie do Naczelnego Sądu Ad-
ministracyjnego. Dlaczego? 
Bo uważa, że skoro obiekt 
powstał w wyniku przemiesz-
czenia mas ziemi, nie podlega 
prawu budowlanemu. 

W poprzednim wydaniu 
„GP-WO” opublikowaliśmy 
fragment orzeczenia Naczel-
nego Sądu Administracyjnego 
w Białymstoku, dotyczące-
go podobnej sprawy. NSA 
stwierdził, że ustawodawca 
kwalifikuje strzelnice jako 
obiekty budowlane: - Budowla 
ziemna została zaliczona ex 
lege do kategorii obiektów 
budowlanych, co nie pozostaje 
w sprzeczności z treścią art. 3 
pkt 1 P.b. definiującego obiekt 
budowlany jako „wzniesiony 
z użyciem wyrobów budow-
lanych”. Budowla ziemna jest 
obiektem budowlanym z woli 
ustawodawcy. Także w art. 3 
pkt 5 P.b. - definicji tymczaso-
wego obiektu budowlanego - 
zaliczono do obiektów budow-
lanych te niepołączone trwale 
z gruntem jak m.in. strzelnice. 
Sam ustawodawca kwalifikuje 
zatem strzelnice jako obiekty 
budowlane, a jednocześnie 
w art. 29 ust. 1 P.b. nie zwalnia 
obiektów w postaci strzelnic 
z obowiązku uzyskania po-
zwolenia na budowę.

Kamil Tysa 
ktysa@gazeta.olawa.pl

Biegły: - Strzelnica jest bezpieczna

Józef Adamowicz jest twarzą protestu grupy mieszkańców Miłoszyc
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Oława

 8 VI  - Mieczysława Winosłowska     - ur.1933 
 10 VI  - Wiesława Pawlikowska  - ur. 1955
 10 VI  - Grzegorz Hrazdij  - ur. 1974
 11 VI  - Ludwik Skierski  - ur. 1935
 12 VI  - Czesław Rybiałek  - ur. 1937
 12 VI  - Monika Powałowska  - ur. 1974
 13 VI  - Helena Wierzba  - ur. 1936
 14 VI  - Stefania Chrustowska  - ur. 1936
 16 VI  - Sylwester Górecki  - ur. 1950
 16 VI  - Maria Reczuch-Gołuch  - ur. 1932

Jelcz-laskOwice 

 9 VI  - Jadwiga Maria Rudyk  - ur. 1950

„Bardzo trudno żegnać na zawsze kogoś,  
kto jeszcze mógł być z nami”

Wyrazy szczerego żalu i współczucia  
z powodu śmierci syna 

Grzegorza 

Drogiemu koledze Tadeuszowi Hrazdijowi  
oraz Rodzinie składają koleżanki i koledzy  

z byłej Centrali Nasiennej w Oławie

Koleżance Danusi Załęskiej z domu Bilińskiej 
wyrazy współczucia z powodu śmierci 

męża 
składają Krystyna i Michał Węgłowscy

Damianowi Powałowskiemu - siatkarzowi MKS „Olavia” 
Oława, wyrazy głębokiego współczucia z powodu śmierci Mamy

śp. Moniki Powałowskiej 
składają koledzy z drużyny oraz władze klubu  

MKS „Olavia” Oława

Koleżance Danucie Załęskiej z domu Bilińskiej wyrazy 
współczucia z powodu śmierci 

męża 
składają koleżanki i koledzy z LO Oława rocznik 1965

Panu Zdzisławowi Rybiałkowi  
Serdeczne wyrazy głębokiego żalu i współczucia  

z powodu śmierci 

ojca 
składają zarząd i pracownicy Basenów Miejskich  

„Termy Jakuba” sp. z o.o.
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OŁAWA/MIELNO 
Posadzili 

Tegoroczny Rajd 
Koguta zakończył 
się posadzeniem 
przy plaży palmy, 
która na ursusie 
przyjechała 470 km 
z Oławy

To był wystrzałowy 
finał. Złośliwcy mogli 
wybrzydzać, że komuś 
tu palma odbiła, ale nie 
dało się o tym nie mó-
wić, przegapić czy za-
pomnieć. Widowiskowy 
przejazd palmy na za-
bytkowym ursusie przez 
całą Polskę, przejdzie do 
historii Rajdu Koguta. 
Efekt promocyjny nie 
do przeliczenia na pie-
niądze.

W sadzeniu pamiąt-
kowej rośliny udział 
wzięli przedstawiciele 
oławskiego samorządu 
starosta Zdzisław Brez-
deń, burmistrz Oławy 
Tomasz Frischmann, 
wiceburmistrz Mielna 
Dominik Gronet i głów-
ny organizator rajdu 
Tomasz Jurczak. 

(CK)

Rajdowa palma w Mielnie

Odpowiedni klimat dla palmy musiał być
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I ruszamy!

Palma na starcie w Oławie

GMINA OŁAWA 
Sesja 

Radni podjęli uchwałę 
o przyznaniu dotacji 
rzymsko-katolickiej 
parafii pod wezwaniem 
św. Marii Magdaleny 
w Osieku

Dotacja wynosi 25 tysięcy 
i zostanie przeznaczona na 
remont ścian wewnętrznych 
kościoła, a dokładniej wzmoc-
nienie w miejscach pęknięć, 
wymianę zawilgoconych tyn-
ków i malowanie ścian.

- Kościół ma wartości arty-
styczne, których zachowanie 
leży w interesie społecznym 
- czytamy w uzasadnieniu. 
- Na skutek wieloletniej eks-

ploatacji obiektu narażonego 
na długotrwałe oddziaływanie 
niekorzystnych warunków 
cieplno-wilgotnościowych na-
stąpiło poważne uszkodzenie 
budynku w strefach przyziem-
nych, zarówno na zewnątrz, 
jak i wewnątrz obiektu. Pla-
nowana kontynuacja prac jest 

niezbędna dla zapewnienia 
zabytkowi właściwego stanu 
technicznego oraz warunków 
trwałego zachowania. Kościół 
jest wpisany do rejestru zabyt-
ków. Wniosek o dotację speł-
nia więc wymogi określone 
w uchwale dotyczącej zasad 
udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restaurator-
skie lub roboty budowlane. 
Przyznane środki pozwolą 
jeszcze w 2020 roku zakoń-
czyć remont ścian wewnątrz 
świątyni.

(KT)

25 tysięcy na remont kościoła

Dzięki gminnej dotacji, parafi a będzie mogła dokończyć remont
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OŁAWA 
Warto skorzystać 

Dzięki sfinansowaniu 
szkolenia i zakupu urządzenia 
przez Narodowy Instytut 
Wolności - Centrum Rozwoju 
Społeczeństwa Obywatelskiego 
- Stowarzyszenie Pomocy 
Dzieciom „Tęcza”od lipca 
wprowadzi do oferty terapię 
metodą „Tomatisa”

To naturalny sposób sty-
mulacji neurosensorycznej. 
Stosowane w niej programy 
słuchowe modyfi kują muzykę 
i głos w czasie rzeczywistym, 
by zainteresować mózg i roz-
wijać zdolności motoryczne, 
emocjonalne i poznawcze. 
Metoda Tomatisa, opracowana 
przez francuskiego lekarza 
i naukowca, Alfreda Tomati-
sa, wykorzystuje najnowsze 
technologie i wysokie umie-

jętności specjalistów, którzy 
ukończyli szkolenia z jej sto-
sowania. 

Wśród obszarów zastoso-
wania jest poprawa umie-
jętności uwagi, uczenia się, 
mówienia i słuchania, kon-
trolowania emocji, motoryki 
i koordynacji. Tomatisa stosu-
je się także przy zaburzeniach 
ze spektrum autyzmu oraz 
nauce muzykalności i języ-
ków obcych. 

Osoby zainteresowane tera-
pią, powinny się się kontakto-
wać z „Tęczą”.

(KT)

Nowa metoda w „Tęczy”

GMINA OŁAWA 
Sesja 

Radni podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
powiatowi oławskiemu na realizację zadania pt. „Wspomaganie 
elektronicznego naboru do szkół ponadpodstawowych”

Decyzją radnych, gmina przekaże powiatowi dokładnie 1 432 zł.

Pieniądze na 
elektroniczną rekrutację

Zadawaliście sobie pytanie, ile do tej pory udało się zebrać pieniędzy 
dla potrzebujących dzięki oławskim Rajdom Koguta i Zlotom Pojazdów 
Zabytkowych? Ta kwota robi wrażenie. Nie byłoby tego gdyby nie Tomasz 
Jurczak i jego pomysł na fantastyczne imprezy. Nie byłoby tego, gdyby nie 
wszyscy uczestnicy rajdów i zlotów oraz ludzie, którzy przychodzili to wszystko 
zobaczyć. Poniżej rajdy i zloty w liczbach
Rok 2017 I Charytatywny Rajd Koguta - zebrano 35 000 złotych
Rok 2018 II - zebrano 75 000 złotych
Rok 2019 III - zebrano 115 000 złotych
Rok 2020 (styczeń) Charytatywny Rajd dla Tosi i Frania - 117 000 złotych
(czerwiec - rajd do Mielna) - ponad 115 000 A jak wypadają przy tym Zloty 
Pojazdów Zabytkowych (przypominamy, że w tym roku ze względu na 
pandemię zlotu nie będzie)? Do tej pory było 8 takich imprez i podczas nich 
zebrano około 500 000 złotych!
W sumie organizacja oławskich rajdów i zlotów przyniosła 957 tysięcy złotych 
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strona dofi nansowana 
z budżetu miasta Oławy

OŁAWIEURZĄD 
MIEJSKI

W 

W INTERNECIE:
www.um.olawa.pl  
poczta elektroniczna: 
olawa@um.olawa.pl

11 czerwca wystartował 
IV Charytatywny Rajd Koguta, 
który swoją metę miał 
13 czerwca w Mielnie

Rajd z powodu epidemii 
COVID-19 był trochę inny niż 
zawsze, ale również z otwar-
tym sercem dla potrzebujących 
maluchów. Ideą Oławskich 
Rajdów Koguta jest bowiem 
zbiórka pieniędzy na chore 
dzieci. Serdecznie dziękuje-
my władzom i mieszkańcom 
Mielna za podjęcie współ-
pracy przy organizacji tego 
wydarzenia, tej wyjątkowej 
imprezy, za serdeczną gościnę 
i miłą atmosferę. Szczególne 
podziękowania kierujemy do 
organizatorów: pana Toma-
sza Jurczaka, pracowników 
Studia Reklamy WENA oraz 
wszystkich wolontariuszy za 
wkład w organizację wyda-
rzenia zrzeszającego miłośni-
ków motoryzacji i pomagania. 
Przede wszystkim dziękujemy 
Wam, mieszkańcom Oławy 
i wszystkim gościom za to, że 
tak licznie uczestniczyliście 
w IV Charytatywnym Rajdzie 
Koguta.

Inny, ale z otwartym sercem

Na plaży w Mielnie pozostanie trwała pamiątka palma – dar z Oławy, którą wspólnie posadzili przedstawicie 
władz Mielna i Oławy (burmistrz Tomasz Frischmann i starosta Zdzisław Brezdeń) oraz Tomasz Jurczak - 
organizator Rajdu Koguta

Gmina Miasto Oława otrzy-
mała kolejne dofinansowanie 
w ramach projektu „Zdalna 
szkoła + w ramach Ogólno-
polskiej Sieci Edukacyjnej” 
na zakup sprzętu do zdalnej 
nauki dla uczniów szkół 
podstawowych

Obecne dofinansowanie 
w wysokości 105.000,00 zł 
pozwoliło na zakup 33 lapto-
pów do zdalnej nauki dla dzie-
ci z rodzin wielodzietnych. 
Przypominamy, że w pierw-
szej edycji zakupiliśmy 32 lap-
topy, które jeszcze w kwietniu 
trafi ły do oławskich uczniów. 
Projekt jest współfi nansowany 
ze środków EFRR w ramach 
Programu Operacyjnego Pol-
ska Cyfrowa na lata 2014-
2020.

Już 65 laptopów dla uczniów

Czerwiec to miesiąc, w którym 
od wielu lat spotykaliśmy się 
wspólnie podczas obchodów 
święta miasta – Dni Koguta

Niestety w tym roku, ze 
względu na panujący stan 
epidemii nie ma możliwości 
zorganizowania imprezy ma-
sowej. Nie oznacza to jednak, 
że przy zachowaniu wszelkich 
zasad bezpieczeństwa, nie 
możemy celebrować naszego 
święta w inny sposób? Dlate-
go zapraszamy Państwa już 
20 czerwca na organizowany 
przez Fundację Dynamika 
spływ kajakowy (Oława – 
Siechnice) w ramach projek-
tu „Dolnoślązaki na kajaki 
2020”. Nad bezpieczeństwem 
uczestników czuwać będzie 
wykwalifikowana kadra in-

struktorska oraz ratownicy 
wodni. 21 czerwca, w ramach 
kolejnego dnia świętowania, 
wspólnie z S.L.A Biegnij 
Oławo przygotowaliśmy dla 
mieszkańców imprezę biego-
wą „Złapmy Oddech”. Chęt-
nych, zapraszamy tego dnia 
już od godziny 9:30 do Parku 
Miejskiego przy stawach. 
W programie oprócz biegu 
zaplanowano nordic walking, 
zumbę oraz jogę.

Dla tych, którzy jednak zde-
cydują się pozostać w domu 
przygotowaliśmy Quiz wiedzy 
o Oławie, który odbędzie się 
online 21 czerwca. Do udzia-
łu w Quizie przyłączyć się 
można poprzez stronę: www.
facebook.com/UrzadMiasta-
Olawa/. Do zdobycia wiele 
ciekawych upominków.

Zapraszamy i życzymy do-
brej zabawy! 

Co na Dni Koguta?
Jedną z propozycji będzie quiz dla mieszkańców

KOMENDANT STRAŻY MIEJSKIEJ W OŁAWIE
   ogłasza nabór uzupełniający 

na stanowisko strażnika miejskiego – aplikanta.
  Informacje nt. naboru są dostępne na stronie: 

www.bip.sm.olawa.ig.pl/strazmiejska
oraz w siedzibie Straży Miejskiej 

lub pod numerem telefonu 71 30 11 222

KOMUNIKAT

11 czerwca na parkingu przy 
ulicy Młyńskiej odbyło się 
kino samochodowe, w którym 
wyświetlony został Oscarowy 
muzyczny romans - „Narodzi-
ny gwiazdy”

Wydarzenie cieszyło się 
dużym zainteresowaniem 
mieszkańców, dlatego już 
dziś zapraszamy na kolejne, 
podobne spotkania z fi lmem 
w Letnim Kinie Plenerowym 
- 26 czerwca (oławski Rynek), 
10 lipca oraz 22 sierpnia. 
Szczegóły już wkrótce.

Będzie kolejne kino 
plenerowe

Tak było 11 czerwca w Oławie
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Mieszkańcy zainteresowani 
wymianą nieefektywnych 
źródeł ciepła na kotły 
efektywne i ekologiczne oraz 
otrzymaniem dofinansowania 
mogą skorzystać z dyżurów 
telefonicznych lub mailowo 
w godzinach pracy Urzędu 
Miejskiego w Oławie

Informacje można uzyskać 
w Wydziale Funduszy Euro-
pejskich, tel. 71-301-10-14 
lub 71-301-10-15, albo dro-
gą elektroniczną: fundusze.
europejskie@um.olawa.pl, 

i.komarnicka@um.olawa.pl, 
s.subocz@um.olawa.pl.W ra-
mach projektu „Poprawa jako-
ści powietrza poprzez moder-
nizację systemów grzewczych 
w budynkach mieszkalnych 

w gminach powiatu oławskie-
go, strzelińskiego i średzkie-
go” można otrzymać dofi nan-
sowanie wynoszące do 85% 
kosztów kwalifikowalnych 
inwestycji, jednak nie więcej 
niż 25 tys. zł. Przewidywany 
termin naboru wniosków: 
lipiec/sierpień 2020. 

Wymiana pieców. Punkt konsultacyjny
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Jest klimat 

Oławscy muzycy i fani 
„Depeche Mode” idą 
jak burza i już realizują 
kolejny teledysk

Pod koniec maja premierę 
miał klip do „Blue Dress”. 
Przypomnijmy, że wszystko 
zaczęło się kilka miesięcy 
temu, kiedy koronawirus 
pokrzyżował plany koncer-
towe Pawła Gołębskiego, 

Waldka Maszyńskiego i Mar-
cina Wełyczki. Mieli zagrać 
na żywo 19 marca wszyst-
kie utwory z kultowej płyty 
„Violator” Depeche Mode. 
Pandemia to zablokowała. 
Przyszło rozgoryczenie, ale 
nie poddali się i stwierdzili, 

że będą nagrywać teledyski 
i puszczać je w świat na pro-
filach społecznościowych. 
To był strzał w dziesiątkę, bo 
zrobili to na tyle pomysłowo 
i profesjonalnie, że gratu-
lowali im fani DM z całej 
Polski. Ich covery i teledyski 

zobaczył również Krzysztof 
Kołtonowski (wieloletni fan 
DM z Oławy), który zapropo-
nował współpracę. Ściągnął 
innych fanów, którzy wystą-
pili i wspólnie zrealizowali 
teledysk do „Blue Dress”. 
Efekt spodobał się Waldko-
wi, Marcinowi i Pawłowi, 
dlatego na początku czerwca 
zabrali się do realizacji ko-
lejnego klipu, tym razem do 
„Policy of Truth”.

- Przez cały weekend ba-
wiliśmy się świetnie - mówi 
Krzysztof Kołtonowski o pra-
cy nad zdjęciami do teledy-
sku. - Zaczęliśmy 6 czerwca, 

całe popołudnie kręciliśmy 
najpierw plenery, a w niedzie-
lę od rana ujęcia w „Samych 
Swoich”.

Dlaczego akurat ten bar? 
- To od dawna dla nas miej-
sce szczególne - wyjaśnia. 
- Właściciel też jest fanem 
DM i naszym kolegą, więc 
wybór był oczywisty. Ta knaj-
pa jako jedyna w Oławie ma 
odpowiedni klimat do tego 
teledysku.

W poprzednim klipie wy-
stępowało tylko dwoje fanów 
(małżeństwo Ewa i Grzegorz 
Nędzarkowie). Nie było nawet 
muzyków grających cover. 

Tym razem będzie zupełnie 
inaczej, będą muzycy, bę-
dzie kilku nowych „Depe-
szowców”. Jakich? Oprócz 
Krzysztofa, Piotr Stec, Robert 
Kasprzak, Adam Bednarz, 
Grzegorz Nędzarek. Reżyse-
rem, tak jak poprzednio, jest 
Marek Jarmułowicz.

Ostatni teledysk dotarł do 
sporej grupy ludzi. - Widać 
to po You Tube, po Facebo-
oku - dodaje Krzysztof. - Nie 
było też żadnego hejtu, to 
nas nakręciło do nakręcenia 
następnego teledysku...

Jaki będzie efekt? Przeko-
namy się pod koniec czerw-
ca, wtedy będzie premiera. 
Muzycy mają też plany, aby 
robić kolejne teledyski i żeby 
wreszcie zagrać ten wymarzo-
ny koncert, bo rok 2020 jest 
wyjątkowy, to 30-lecie płyty 
„Violator” i 40-lecie zespołu 
Depeche Mode.

(AH)

Na pierwszym planie od lewej Marcin Wełyczko i Krzysztof Kołtonowski, za nimi Adam Bednarz, Robert 
Kasprzak, Grzegorz Nędzarek i Marek Jarmułowicz
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Zdjęcia do teledysku były zrobione również w barze „Sami Swoi” w Oławie
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Gołębski, Maszyński i Wełyczko też wystąpią w teledysku do „Policy of Truth”
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OŁAWA 
Pasjonat 

Gdy 3,5 roku temu 
przeprowadził się 
z Wrocławia do Oławy, 
zasadził te róże 
w ogródku przed blokiem

Od zawsze interesował 
się kwiatami, zwłaszcza 
różami, które - jak mówi 
- są królami wśród kwia-
tów. Na zakupy wszyst-
kich nawozów, prepara-
tów, płotków i palików 
wydaje własne pieniądze. 

Tedi - bo taki ma pseu-
donim - chciałby, aby 
róże zdobiły okolice bu-
dynku, w którym miesz-
ka. Martwi się jednak, 
że pozostali mieszkańcy 
często akurat w to miej-
sce wyprowadzają swoje 
psy. Poprosił też Urząd 
Miejski o usunięcie ży-
wopłotu, chwastów i sko-
szenie trawy. Niestety, 
nikt nie odpowiedział na 
jego prośby. Według Ta-
deusza największą uwagę 
wszystkich przykuwają 
róże w kolorze fioletowo-
-białym.

(KK, PM, KC)

Tedi: - To najpiękniejsze 
róże w Oławie

Pan Tadeusz i jego róże Piękne róże

Depeszowcy znowu kręcą



12 www.gazeta.olawa.pl 25/2020

URZ¥D MIASTA I GMINY

JELCZ-LASKOWICE
strona dofi nansowana 

z budżetu miasta i gminy 
Jelcz-Laskowice

W INTERNECIE:
www.jelcz-laskowice.pl  
poczta elektroniczna: 
um.info@jelcz-laskowice.pl

Biuletyn Informacji Publicznej 
http://www.um.jelcz-laskowice.fi nn.pl/

informacje

Miejsko-Gminne Centrum 
Kultury przygotowało na 
lipiec propozycję zajęć dla 
seniorów, dzięki którym 
będzie można poczuć, że 
w zdrowym ciele mieszka 
zdrowy duch. Zajęcia 
poprowadzą instruktorzy 
ze stałej kadry MGCK

Zajęcia odbędą się od 
1 do 31 lipca 2020. Koszt: 
10 zł za miesiąc za wy-
brane zajęcia.W ofercie są 
Qigong, muzykoterapia, 
gimnastyka, „impuls zdro-
wia” czy nordic walking. 
Zapisy i szczegółowe in-
formacje można uzyskać 
telefonicznie pod nume-
rem +48 798 960 230 lub 
w biurze Centrum Kultury 
od poniedziałku do piątku 
w godz. 9:00-17:00. MGCK 
z ogromną przyjemnością 
zaprasza seniorów z miasta 
i gminy Jelcz-Laskowice 
do aktywnego spędzenia 
wakacji.

(MAN)

Seniorze, bądź aktywny

Po raz drugi odbędzie 
się zlot „Dwa Światy”, 
w którym biorą udział 
samochody tuningowane 
oraz autobusy i ciężarówki 
firmy Jelcz. Z uwagi na 
epidemię koronawirusa 
tegoroczna edycja będzie 
miała charakter wirtualny

20 czerwca br., o godz. 
17.00 rozpocznie się trans-
misja na żywo na profi lu fa-
cebookowym Centrum Sportu 
i Rekreacji oraz oraz na ka-
nale YouTube Dwa Światy. 
Podczas transmisji ogłoszone 
zostaną wyniki konkursów, 
które miały miejsce na wy-
darzeniu odnoszącym się do 
zlotu. Dla najlepszych prze-
widziano nagrody. Ponadto 
organizatorzy zaprezentują 

kilka ciekawych materiałów 
przypominających ubiegło-
roczny event. Zlot „Dwa 
Światy” adresowany jest nie 
tylko do miłośników aut tu-
ningowanych, ale także do 
wielbicieli samochodów mar-
ki Jelcz. Nie przypadkiem 
odbywa on się w Jelczu-La-
skowicach, mieście, które jest 
kolebką polskiej motoryzacji 
wagi ciężkiej. To tu, od 1952 
roku produkowano autobusy, 
ciężarówki o dużej ładowno-
ści, samochody pożarnicze 
i specjalizowane. Tradycję 
marki Jelcz podtrzymuje spół-
ka Jelcz, dostarczająca cięża-

rówki wojskowe dla polskiej 
armii. 

Po transmisji, o godzinie 
22.00, organizatorzy zaprasza-
ją wszystkich na kino plenero-
we, z wielkim, kinowym hitem 
- Mad Max: Fury Road. Jest to 
jeden z lepszych fi lmów ostat-
niej dekady o tematyce samo-
chodowej. Uwaga, miejsca są 
ograniczone. W celu uzyskania 
wjazdówki na kino plenerowe, 
warto śledzić fanpage Centrum 
Sportu i Rekreacji.

Podczas kina plenerowego 
obowiązują zasady gwarantu-
jące bezpieczeństwo sanitarne. 
W samochodzie mogą przeby-
wać dwie osoby, a jedna wjaz-
dówka obowiązuje dla jednego 
samochodu. Widzowie kina 
plenerowego zobowiązani 
są mieć przy sobie maseczki 
zasłaniające usta i nos. Na-
leży stosować się do poleceń 
ochrony.

(GW)

Wirtualne Dwa Światy

Koła gospodyń wiejskich 
mogą ubiegać się w Agencji 
Restrukturyzacji i Moderni-
zacji Rolnictwa o dotację na 
swoją działalność

Nabór wniosków rozpoczął 
się 5 czerwca br. i potrwa do 
30 września br. O pomoc, na 
którą przeznaczono 40 mln zł, 
można ubiegać się w powia-
towych biurach agencji.  

By sięgnąć po wsparcie 
z ARiMR, koło musi być 
zarejestrowane w Krajowym 
Rejestrze Kół Gospodyń Wiej-
skich. Teraz fi guruje w nim 
9124 organizacji tego typu. 
Najwięcej w województwach 
wielkopolskim - 1380 kół, 
lubelskim - 1182 i mazowiec-
kim - 1173. Wysokość pomocy 

dla koła uzależniona jest od 
liczby jego członkiń. I wynosi: 
3 tys. zł - dla koła liczącego 
nie więcej niż 30 członkiń, 
4 tys. zł - jeśli koło liczy od 
31 do 75 członkiń i 5 tys. zł - 
w przypadku, gdy koło tworzy 
ponad 75 osób. 

Koła gospodyń wiejskich, 
które chcą działać w oparciu 
o ustawę nadającą im osobo-
wość prawną, umożliwiającą 
prowadzenie działalności go-
spodarczej i dostęp do pań-
stwowych dotacji, mogą po-
wstawać nie tylko na wsiach. 
Mogą być one tworzone rów-
nież w miastach liczących do 
5 tys. mieszkańców, a także 

w sołectwach położonych 
w granicach miast. 

Z roku na rok program wspar-
cia dla KGW cieszy się coraz 
większym zainteresowaniem, 
co potwierdza wzrost liczby 
kół, które wnioskują o pomoc. 
W 2018 r. ze wsparcia skorzysta-
ło ponad 4,8 tys. kół, które otrzy-
mały łącznie ok. 16,3 mln zł. 
Rok później pomoc w kwocie 
29,7 mln zł trafi ła już do blisko 
8,6 tys. kół. 

Szczegółowe informacje 
można otrzymać w placów-
kach ARiMR, pod numerem 
bezpłatnej infolinii 800 380 
084 oraz na stronie interneto-
wej www.arimr.gov.pl.    (AG)

Dotacje dla KGW

Od 15 czerwca Pływalnia 
Miejska jest ponownie 
dostępna dla korzystających

Obowiązują nowe zasady 
bezpieczeństwa sanitarnego. 
Z basenu może korzystać 
równocześnie do 28 osób - po 
cztery na każdy tor i dodat-
kowo cztery w brodziku. 

Z użytkowania wyłączona 
została sauna mokra. Przed 
wejściem należy zdezyn-
fekować ręce, obowiązują 
maseczki i zachowywanie 
dystansu społecznego. Zmie-

niły się też godziny otwarcia. 
Basen jest czynny: 

► pon. - pt. 12.00 - 22.00,
► sob. 10.00 - 22.00,
► niedz. 10.00 - 21.00.

(UMIG)

Basen znowu czynny

Zapisy na: www.mgck-jl.pl
oraz w biurze MGCK od pon. do pt. w godz. 9:00-17:00

13-17 lipca | 10:00-14:00
Z A J Ę C I A  T E AT R A L N E

Świat magicznych
przedmiotów

20-24 lipca | 10:00-12:00
Z A J Ę C I A  P L A S T Y C Z N E

Wakacje jak malowane

27 lipca-03 sierpnia
godz. ustalane indywidualnie

I N D Y W I D U A L N E
W A R S Z TAT Y  M U Z Y C Z N E

Zwariowane melodie
Do wyboru:

Gitara | Ukulele | Pianino | Wokal

przedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotówprzedmiotów
Wakacje jak malowaneWakacje jak malowaneWakacje jak malowaneWakacje jak malowane

06-10 lipca | 10:00-12:00
Z A J Ę C I A  TA N E C Z N E

Tupnij nóżką

O R G A N I Z AT O R Z Y :

tydzień / warsztat
10 zł
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OŁAWA 
Co to za kwiaty? 

W połowie maja Oławka 
w Oławie zakwitła. Niemal 
całą jej powierzchnię 
pokryły unoszące się 
na wodzie okazałe, 
długie kępy pędów, 
gęsto pokrytych białymi 
kwiatami

Tegorocznej wiosny jakby 
nie było. Pochłonęła ją pande-
mia. Zamknięci w domach nie 
odczuliśmy w pełni pierwszej 
zieleni budzących się drzew, 
mało kto podziwiał kwitnące 
zawilce, uwolniona od ludzi 
przyroda zaczęła żyć na wła-
sny rachunek. 

W połowie maja Oławka 
w Oławie zakwitła. Niemal 
całą jej powierzchnię pokryły 
unoszące się na wodzie oka-
załe, długie kępy pędów, gęsto 
pokrytych białymi kwiatami. 
Każdy z nich tworzyło pięć 
białych, żółtych u nasady płat-
ków, okalających równie żółty 
wianuszek pręcików. Rzeka 
wyglądała wręcz baśniowo. 
Wśród kwietnych „wysp” 
uwijały się kaczki krzyżówki, 
które akurat wyprowadzały 
młode. 

Dzięki pomocy botaników 
z Uniwersytetu Wrocławskie-
go wiemy, że na Oławce tak 
bujnie rozrósł się najpraw-
dopodobniej jaskier rzeczny 
(Ranunculus fluitans Lam.), 
zwany kiedyś włosieniczni-
kiem rzecznym (Batrachium 
fluitans Wimm.). W Polsce 
występuje w zachodnich re-
jonach kraju, w szybko płyną-

cych rzekach i strumieniach. 
W 2004 roku został objęty 
ochroną ścisłą, od 2014 pod-
lega częściowej ochronie ga-
tunkowej. Źródłem zagrożenia 
dla jego występowania jest 
zanieczyszczenie wód.

Nie jest to więc „chwast”, 
jak pisano w komentarzach 
zamieszczonych pod zdjęcia-
mi kwitnącej rzeki na portalu 
tuOlawa.pl, nie było potrze-
by wzywać burmistrza do 
podjęcia natychmiastowych 
działań w celu oczyszczenia 
rzeki. Przeciwnie - obec-
ność jaskra rzecznego jest 
raczej dobrym wskaźnikiem 
czystości Oławki, która jest 
źródłem zaopatrzenia w wodę 
dla wrocławian. Tak bujne 
jego występowanie można 
zaobserwować okresowo, 
np. w zeszłym roku we Wro-
cławiu, w rejonie Niskich 
Łąk można było podziwiać 
podobne łany jaskrów, w tym 
roku jest ich tam zdecydowa-
nie mniej. Spacerując wałami 

wzdłuż Oławki można też 
zobaczyć inne rośliny, obok 
pałki wodnej, wśród której 
gniazdują trzciniaki, czy ta-
taraku, nad samą wodą rosną 
też kępy żółtych kosaćców, 
a także zapewne wiele innych 
interesujących roślin - do ich 
opisania zapraszamy pasjona-
tów botaniki.

Wróćmy do naszych ja-
skrów. Niestety, kilkudniowe 
bardzo intensywne opady 
spowodowały znaczne, choć 
krótkotrwałe, podniesienie 
poziomu wody w rzece, po-
nadto widać było silne jej 
przebarwienie i zmętnienie. 
Najwyraźniej nie spodobało 
się to jaskrom, które niemal 
z dnia na dzień straciły więk-
szość kwiatów, chociaż we-
dług opisów powinny kwitnąć 
aż do sierpnia. Pozostaną nam 
tylko fotografie i nadzieja, że 
w przyszłości Oławka jeszcze 
nie raz przybierze tak bogatą 
szatę.

Grażyna notz

Rzeka jak z baśni
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Zdjęcie Oławki sprzed 2 tygodni
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POWiAt 
Ważne! 

Rozpoczęła się 
rekrutacja do szkół 
ponadpodstawowych. Co 
musisz wiedzieć?

Rejestracja kandydatów 
w systemie elektronicznego 
naboru odbywa się przez 
stronę dolnoslaskie.edu.com.
pl. 

10 lipca 2020 o godzinie 
15.00 minie termin na złoże-
nie wniosku i uzupełnienie 
go o świadectwo ukończenia 
szkoły. Od 31 lipca do 4 
sierpnia będzie można uzu-
pełnić wniosek o zaświad-
czenie wyniku egzaminu 
ósmoklasisty oraz zmienić 
wniosek o przyjęcie, w tym 
wybór innej szkoły. 12 sierp-
nia o godz. 10.00 ogłoszone 
zostaną listy kandydatów 
zakwalifikowanych i nieza-
kwalifikowanych do szkoły 
ponadpodstawowej. Od 13 
do 18 sierpnia będzie moż-
na potwierdzić (w szkole, 
do której kandydat został 
zakwalifikowany) wolę przy-
jęcia w postaci przedłożenia 

oryginału świadectwa ukoń-
czenia szkoły i oryginału 
zaświadczenia o wynikach 
sprawdzianu ósmoklasisty. 
W przypadku szkoły prowa-
dzącej kształcenie zawodowe 
chodzi również o zaświad-
czenie lekarskie zawierające 
orzeczenie o braku przeciw-
wskazań zdrowotnych do 
podjęcia praktycznej nauki 
zawodu. Do 18 sierpnia 2020, 
do godz. 15.00, rodzic będzie 
mógł skierować do dyrektora 
szkoły zaświadczenie o bra-
ku możliwości przedłożenia 
zaświadczenia lub orzeczenia 
lekarskiego o przeciwwska-
zaniach zdrowotnych do 
podjęcia praktycznej nauki 
zawodu. Należy wtedy wska-
zać przyczynę niedotrzyma-
nia terminu. 

Wówczas zaświadczenie 
lub orzeczenie trzeba bę-
dzie dostarczyć dyrektorowi 
szkoły, do której uczeń został 
przyjęty, nie później niż do 
25 września. 19 sierpnia 
2020 ogłoszone zostaną listy 
kandydatów przyjętych i nie-
przyjętych. 

W postępowaniu rekruta-
cyjnym do szkół ponadpod-
stawowych na rok szkolny 
2020/2021 odstąpiono od 
przeprowadzania postępowa-
nia uzupełniającego. O przy-

jęciu do tych szkół w ramach 
wolnych miejsc będzie decy-
dował dyrektor szkoły. 

                * 
Uczniowie mogą skorzy-

stać z dwóch form składania 
wniosków i pozostałych do-
kumentów:

* w każdej szkole w godzi-
nach 9.00 - 12.00 (ze względu 
na odbywające się egzaminy 
maturalne oraz egzaminy 
zawodowe), przy wejściu 
głównym będzie stała zabez-
pieczona i opisana urna, do 
której będzie można złożyć 
podpisany przez obydwoj-
ga rodziców wniosek, kopię 
świadectwa ukończenia szko-
ły podstawowej, kopię wyni-
ków sprawdzianu ósmoklasi-
sty i dwa podpisane zdjęcia. 

* dokumenty będzie można 
również przekazać drogą ma-
ilową na adresy szkół:

- Liceum Ogólnokształcące 
rekrutacja@lo.edu.pl

- Centrum Kształcenia Za-
wodowego i Ustawicznego 
rekrutacja@ckziu.olawa.pl

- Zespół Szkół w Oławie 
rekrutacja@zsp2olawa.edu.pl

- Zespół Szkół w Jelczu-
-Laskowicach rekrutacja@
zsjelcz.pl

Dokumentem niezbędnym 
przy przyjęciu do technikum 
i branżowej szkoły I stopnia 
jest zaświadczenie lekarskie 
o braku przeciwwskazań 
zdrowotnych do kształce-
nia w określonym zawodzie. 
Bezpłatnie można je można 

uzyskać (mając skierowa-
nie wydane przez szkołę po-
nadpodstawową) od 3 sierp-
nia 2020 w Zespole Opieki 
Zdrowotnej w Oławie, ul. K 
Baczyńskiego 1, tel. 71-301-
13-80 lub NZOZ w Jelczu-
-Laskowicach, ul. Bożka 13, 

tel. 71-381-22-62 (uczniowie 
z terenu Jelcza-Laskowic 
i okolic). 

Więcej informacji na temat 
szczegółów działań rekruta-
cyjnych - na naszym portalu 
tuOlawa.pl.

(kt)

Uwaga Uczniowie! Rekrutacja trwa

Trwa rekrutacja m.in. do Liceum Ogólnokształcącego nr 1 w Oławie
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- Ta pandemia jest w pla-
nach bożych, zaczęła się 
pierwsza faza oczyszczania 
świata - twierdzi Bogusław 
Chojna z Jankowic Małych

Skwer przed Urzędem 
Miejskim w Oławie. Wo-
lontariusze przekazują bur-
mistrzowi kolejną partię 
maseczek ochronnych dla 
mieszkańców. - To wszystko 
miało być już ponad 20 lat 
temu - zaczepia mnie starszy 
mężczyzna. 

- Co takiego? - pytam. 
- Ta choroba. Ludzie mu-

szą się modlić, bo zaczęło się 
oczyszczenie świata. 

Zebrani bez komentarza 
wymieniają spojrzenia. 

Po chwili znów słyszę: 
- Ja już o tym mówiłem, 
pisaliście o mnie w gazecie. 
Trzeba ludziom przypo-
mnieć, ostrzec. 

 � Wewnętrzny głos 
powiedział mu, 
że będzie królem

 Bogusław Chojna ma 65 
lat. Mieszka w Jankowicach 
Małych. Pierwszy raz przy-
szedł do naszej redakcji tuż 
przed sylwestrem 1993 roku 
i oświadczył: - Będę królem 
Polski. 

Mimo wymownych spoj-
rzeń dziennikarzy bez za-
żenowania usiadł  przy 
stole, przedstawił się i wy-
ciągnął książkę „Centuria 
-  Orędzie  Zbawienia”. 
Odczytał fragment orędzia 
na dni ostateczne mówiący 
o tym, że spośród Ludu 
Słowian zostanie wybrany 
władca - łagodny, dobry, 
prawy i wielce szanujący 
prawa boże - król Pol-
ski, do którego zwrócą 
się wszyscy Słowianie, 
prosząc o wprowadzenie 
prawdziwego ładu boże-
go w ich krajach i domo-
stwach. 

- Ja będę tym królem - 
przekonywał. - Wiem to 
już od roku. Jestem tego 
pewien w stu procentach. 

Dopytywany opowia-
dał, że powiedział mu to 
„wewnętrzny głos”, gdy 
czytał proroctwa. O swo-
im powołaniu informował 
i starał się już przekonać 
wielu. Pisał do ważnych 
osób w kraju i do gazet. 
Zainteresowanie było jed-
nak - jak to wtedy określił 
- słabiutkie. Dlaczego? 
- Bo ludzie boją się praw-
dy - mówi. - Wiem, że ci, 
którzy nie wierzą, mogą 

uważać mnie za nienor-
malnego, ale ja się tym nie 
przejmuję. 

Mimo złych doświad-
czeń z prasą przyszedł jed-
nak wtedy do naszej redak-
cji i chciał, żebyśmy o nim 
napisali. Skoro swego cza-
su dużo pisaliśmy o Kazi-
mierzu Domańskim, jego 
objawieniach i orędziach, 
które on jako król uznaje 
(jak się dzisiaj okazuje, 
mocno wierzy też w tzw. 
cuda na działkach i wizje 
Kazimierza Domańskie-
go), to jego historia też 
zasługuje na zaintereso-
wanie. Podczas tamtego 
spotkania nie umiał od-
powiedzieć, kiedy zosta-
nie koronowany na króla. 
„Głos wewnętrzny” zdra-
dził mu jednak, że zbliża 
się „szósty okres dziejów 
świata, który będzie osta-
tecznym i nadejdzie nowa 
era”. Nowa ziemia i nowe 
niebo. Znakiem był elek-
troniczny zegarek na rękę, 
który - jak zapewniał pan 
Bogusław - zatrzymał się 
dokładnie o godzinie szó-
stej zero zero.       

Dziś Bogusław Chojna 
wciąż czeka na powołanie, 
ale ma też nowe zadania. 

 � Próbował  
ostrzec Wałęsę 

- Podczas ostatniej wizyty 
w naszej redakcji mówił pan, 
że będzie królem Polski? - 
mówię. 

- I będę, ale jeszcze nie 
teraz, dopiero po oczysz-
czeniu świata, jak wszystko 
będzie zniszczone, spalone 
i trzeba będzie to odbudo-
wać - mówi. - Nie chciałbym 
być tym królem, ale taka jest 
wola boża. Wiem to od 1992 
roku, od podróży do Łagiew-
nik koło Krakowa.

Opowiada też o rodzinie, 
która zawsze była głęboko 
wierząca: - Wiara w Boga 
to nasza rodzinna tradycja. 
Początkowo byłem scep-
tycznie nastawiony do Kazi-
mierza Domańskiego i jego 
objawień. Modliłem się, 
ale miałem wątpliwości. 1 
stycznia 1986 roku na dział-
ki w Oławie przyjechały 
tysiące ludzi z całego kraju. 
Pomyślałem sobie: Tylu ich 
przyjechało z tak daleka, a ja 
nie pójdę, kiedy mam tak bli-
sko? Gorąco się modlili. Nie 
wstydziłem się modlitwy 
i zacząłem z nimi. Wtedy 
poczułem nawrócenie. To 

był moment, kiedy moja 
wiara się bardzo pogłębiła, 
a w głowie pojawiał się głos. 
Taka intensywna myśl, która 
nie daje mi spokoju. Ona 
później kazała mi jechać 
do Łagiewnik, do grobu 
błogosławionej siostry Fau-
styny Kowalskiej. W drodze 
powrotnej w pociągu spotka-
łem kobietę, która czytała 
orędzia Centurii „Bóg prze-
mawia do duszy”. Szybko 
nawiązaliśmy rozmowę. 
Dała mi też adres do szcze-
cinianki, od której otrzymała 
własny egzemplarz orędzi. 
Od tego wszystko się zaczę-
ło. W maju tego samego roku 
w Oławie usłyszałem głos 
Matki Boskiej. Powiedziała: 
„Zakazuję panu lecieć do 
Moskwy”. Zrozumiałem, 
że to była informacja dla 
prezydenta Lecha Wałęsy, 
który wtedy wybierał się na 
spotkanie z Jelcynem. Po-
szedłem na pocztę i nadałem 
telegram do Belwederu, uży-
wając dokładnie tych słów, 
które przekazał mi głos. To 
było 18 maja 1992 roku. 
Trzy dni później ten sam 
głos ściągnął mnie z pola. 
Pracowaliśmy w burakach 
i nagle usłyszałem: „Masz 
jechać do Warszawy”. Nie 
zastanawiając się popro-

siłem mamę, żeby dała mi 
pieniądze. Powiedziałem: 
„Jadę do Wałęsy objąć wła-
dze w kraju”. Myślała, że 
zwariowałem. To była taka 
siła, że nikt nie mógł mnie 
powstrzymać. Wiedziałem, 
że muszę to wykonać i już. 
Wsiadłem w samolot we 
Wrocławiu i poleciałem do 
Warszawy. Gdy dotarłem 
na miejsce, Wałęsa już wy-
leciał. Wtedy zdałem sobie 
sprawę, że przecież nikt nie 
wpuściłby mnie do Belwe-
deru. Nie wiedziałem co 
dalej, ale głos znów mnie 
poprowadził.

Poszedł do kościoła Świę-
tego Krzyża, gdzie spotkał 
księdza, kolegę z dzieciń-
stwa. Ten go przenocował, 
a rano wyjaśnił, że ksiądz 
Tymoteusz, o którego py-
tał, to biskup z Łowicza. 
A pytał, bo głos kazał mu 
do niego jechać. Po co? 
Nie wiedział, ale pojechał. 
Na miejscu okazało się, że 
biskup wyjechał na misje 
z klerykami. Pan Bogusław 
szukał więc go przez kilka 
kolejnych dni. Gdy skoń-
czyły mu się pieniądze, za 
namową proboszcza jednej 
z parafii wrócił do domu. - 
Później zrozumiałem, że to 
była próba - mówi z przeko-

naniem. - Gdy wróciłem do 
Oławy, poszedłem na mszę 
do kościoła Piotra i Paw-
ła. Przechodząc koło ratu-
sza znów usłyszałem głos: 
„Synu, twoje myśli są moimi 
myślami, a co ponad to nie 
pytaj, wszystko w swoim 
czasie”. Stąd wiem, że to 
była misja, sprawdzenie, 
czy wykonam to, co każe mi 
głos. Od tego czasu mówił 
mi, co mam pisać i do kogo. 

Polecenia spełniał i roz-
syłał wiadomości różnym 
ludziom, instytucjom i bi-
skupom. Nikt jednak nie 
reagował. - Od prawie 40 lat 
gromadzę, czytam i uczę się 
też orędzi, by przekazywać 
je ludziom, bo nie wszystko 
łatwo można zrozumieć - 
opowiada dalej. - Jest ich 
multum, ale trzeba umieć 
wybrać te właściwe. Nie 
wszystkie są prawdziwe. 
Ja jestem w nie wczytany 
i wiem. Czytam je codzien-
nie, oprócz tego Pismo Świę-
te i kolejny już raz „Poemat 
Boga Człowieka”, 16 to-
mów. To dzieło wizjonerki, 
która umiała się cofnąć do 
początków życia Chrystusa. 
Wszystko dokładnie spisała, 
bo czuła i dokładnie widziała 
to, co się tam działo, nawet 
to, jaka wtedy była pogoda.

- Komputer i internet? O, nie! Co to, to na pewno nie! Po co robić z mózgu śmietnisko. Człowiek jest tylko człowiekiem, każdy jest słaby. Mógłbym ulec pokusie i obejrzeć coś 
niewłaściwego. Diabeł tylko czeka, żeby zaatakować. Wiem, o czym mówię. To przerażające - mówi i prezentuje krzyż, z którego figura Chrystusa miała kiedyś krwawić  
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Mówił do was Jezus Chrystus z krzyża z Oławy
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 � Z Oławy  
ma wyjść boże 
królestwo

Pan Bogusław wierzy, 
że orędzia wizjonerów to 
wielka moc, bo właśnie 
poprzez nie Bóg od dwóch 
tysięcy lat wysyła posłań-
ców i ostrzega ludzi przed 
tym, co się stanie, jeżeli nie 
zaczną wierzyć i się mo-
dlić. Ci jednak, zdaniem 
mieszkańca Jankowic, nie 
słuchają i poprzez swoją 
postawę oraz oddalanie się 
od prawd bożych doprowa-
dzili do tego, że rozpoczął 
się „szósty okres dziejów 
świata”, a obecnie faza 
oczyszczenia świata, czyli 
początek końca. 

- Ta pandemia była 
w planach bożych, po-
dobnie jak kataklizmy, 
wichury i różne tragedie 
tego świata - mówi. - Tak 
napisała Centuria i na-
zwała to „białą śmiercią”. 
Wszystko miało się zacząć 
już ponad 20 lat temu, gdy 
w Polsce była komuna, 
a na świecie dwa obozy. 
Na szczęście papież Jan 
Paweł II orędował za nami, 
święci oraz wizjonerzy, 
jak Kazimierz Domań-
ski, załagodzili sprawy. 
Jak będzie dalej? Zgodnie 
z tym, co mówią orędzia, 
wszystko zależy od nas 
ludzi. Jeżeli będziemy się 
modlić, nawracać, przesta-
niemy grzeszyć - będzie 
dla nas szansa. 

Bez wahania przekonu-
je, że oczyszczenie świa-
ta zacznie się od Polski, 
a konkretnie od Oławy, 
ponieważ „Bóg to miasto 
wybrał”: - Jest takie piękne 
orędzie „Pod Krzyżem”, 
wizjonerki Teresy z Kra-
kowa, z 21 lipca 2008 r., 
które o tym mówi. 

Szybko odnajduje pismo 
w stosie nagromadzonych 
dokumentów i zaczyna 
czytać: - Ja Jezus Chrystus 
Oławski, Syn Boga Żywe-
go, jestem obecny na tym 
miejscu, na tym krzyżu, na 
którym dokonało się zba-
wienie całego świata. (...) 
To miejsce jest świętym 
miejscem, a jakże zniewa-
żonym przez współcze-
snych ludzi, przez współ-
czesny Kościół, który 
zamknął się na działanie 
ducha świętego (...) Dzieci 
moje, jakżeż czekam na ten 
dzień, abyście mogli się 
zgromadzić wokół moje-
go krzyża (...) i błagając 
Boga o ratunek i ocalenie 
dla tego miejsca (...) bo to 
miejsce jest wpisane w pla-
ny Boże, bo to miejsce 
uczestniczy w zbawieniu 

świata, w odkupieniu win 
(...) Aby dokonało się tutaj 
oczyszczenie całego świata. 

Orędzie kończy się podpi-
sem: - Mówił do was Jezus 
Chrystus z krzyża z Oławy.     

- Tu z Oławy ma wyjść to 
Boże Królestwo, centrum 
ma być tu, gdzie urzędował 
Kazimierz Domański - doda-
je po odczytaniu proroctwa 
wydrukowanego na kartce 
A4. Ponownie wkłada je do 
foliowej koszulki i układa 
na dużej stercie podobnych 
papierów. 

- Nie chce mi się dźwigać 
całych książek, więc to, co 
ważne, mam wydrukowane 
- tłumaczy. - W ten sposób 
łatwiej też mieści się w tor-
bie, gdy to zabieram, jadąc 
do Oławy. Zawsze mam 
przy sobie. Czytam, czasem 
rozdaję znajomym podczas 
spotkań z grupą „oławskiej 
gwardii” albo innymi, które 
przyjeżdżają z różnych stron 
Polski: z Krakowa, War-
szawy, Wrocławia. Nie, to 
żadna oficjalna nazwa. Ja tak 
nazywam ludzi, z którymi co 
tydzień, w poniedziałek od 
godz. 12.00 do 16.00 modlę 
się w kościele Domańskiego. 
Grupa powstała na początku 
objawień, ale z czasem się 
wykruszyła. Część ludzi 
poumierało. Teraz jest nas 
już tylko garstka, ale cały 
czas regularnie wspólnie się 
modlimy. Czasem też czyta-
my orędzia, bo to jest potęga.

 � Domańskim  
nie jestem.  
Moja rola jest 
inna 

Pan też pisze takie orę-
dzia? 

- Nie, ja nie. Moim za-
daniem jest przekazywanie 
już napisanych, ale na razie 
tego też nie robię, bo nikt 
nie chce mnie słuchać. Pró-
bowałem, ale najczęściej 
słyszę: „Chłopie, daj sobie 
z tym spokój”. I sugerują, 
że coś ze mną nie tak. Wiem, 
że wszyscy wizjonerzy też 
tak mają, dlatego się tym 
nie przejmuję i nadal cze-
kam. Ja nie mogę pisać 
orędzi, bo otrzymuję od 
Boga krótkie informacje. 
Że mam do kogoś pojechać, 
napisać wiadomość albo coś 
przekazać. To przychodzi 
nagle. Weźmy 21 czerwca 
2002. Przejeżdżałem obok 
krzyża przy torach w Oła-
wie i nagle usłyszałem: 
„On już jest u mnie”. Oka-
zało się, że w tym czasie 
w szpitalu zmarł Domański. 
Albo „Pozdrów mojego syna 
Wojciecha” w 1992 roku. 

Usłyszałem to i spytałem, 
kto to mówi. A głos odpo-
wiedział, że ojciec generała 
Jaruzelskiego. I co pani 
na to powie? Gdy umarł 
ksiądz Janowski, miałem 
pozdrowić panią burmistrz 
Janinę Stelmaszek i tyle. 
Co z tym robię? Nic, bo nie 
mam możliwości. To trwa 
już 27 lat. Człowiek jest 
zawsze ciekawski, ale usły-
szałem wprost, „nie pytaj”, 
więc czekam i wierzę, że 
Bóg powie mi, kiedy mam 
się ujawnić i zacząć działać. 

- I przez te lata żadnych 
wątpliwości? 

- Żadnych, jestem posłań-
cem bożym, wybranym. Nie 
mogę jednak zmusić ludzi 
do tego, by mnie słuchali. 
Muszę uszanować ich wol-
ną wolę. Tych, którzy mają 
ochotę posłuchać, zachęcam 
do udziału w poniedziałko-
wych modlitwach w koście-
le w Nowym Otoku. Chętnie 
przekażę im orędzia, a jak 
trzeba, to je wyjaśnię i pu-
blicznie odczytam.

Pytam, czy czuje się dru-
gim Domańskim.

- Ja Domańskim nie jestem, 
on miał swoją rolę, która się 
zakończyła i teraz oręduje za 
nami w niebie - odpowiada 
stanowczo. - Moją rolą jest 
kontynuacja i przekazywanie 
ludziom orędzi. Pewnie pani 
nie wie, ale w 2011 przema-
wiał w Oławie święty Jan 
Paweł II. Jak? Przez wizjo-
nerkę Elżbietę z Krakowa. 
Ona często przyjeżdża do 
Oławy, zwykle w maryjne 
święta i przez trzy godziny 
odprawia Drogę Krzyżową 
w towarzystwie swoich lu-
dzi, ale przyjść może każdy. 
W czasie tej Drogi Krzyżo-
wej ma dwa razy wizję Pana 
Jezusa i Matki Boskiej. Wte-
dy przy jednej ze stacji pada 
i powtarza głośno to, co do 
niej mówią Jezus i Maryja. 
Przyjeżdża do Oławy, bo 
Bóg każe jej tu przyjeżdżać, 
chociaż nie jest akceptowana 
przez Kościół. 

 � Król, czyli  
świecki  
przewodnik 
duchowy 

Zdaniem pana Bogusława 
dalsze losy świata zależą od 
ludzi i tego, czy posłuchają 
wskazówek Boga. Teraz po-
winni dokonać intronizacji 
Jezusa na Króla Polski i uznać 
cuda w Oławie. Muszą to 
ogłosić episkopat, rząd i pre-
zydent oraz ludzie, a zarazem 
żyć zgodnie z dekalogiem. 
Wtedy - zdaniem samozwań-
czego wizjonera - nastąpi 

zmiana ustroju z demokra-
cji na teokrację, czyli taką, 
w której Bóg i jego zasady są 
na pierwszym miejscu. Nad 
realizacją tych zdań mają czu-
wać osoby, które znają wolę 
Boga, czyli Kościół i ludzie 
wierzący - „uprzywilejowani 
jak wizjonerzy”, a także pan 
Bogusław, który czuje się 
wybranym i namaszczonym 
królem, ale nie władcą - tylko 
świeckim przewodnikiem 
duchowym, który będzie pil-
nował, aby prawo boże było 
respektowane.

- Takie mamy zadanie, 
by wskazać ludziom plany 
boskie - mówi. - Jeżeli nie, 
to nasz żywot będzie krótki. 
Koniec świata. Jeżeli zrobi-
my to, co przekazuje nam 
Bóg i cały naród w niego 
uwierzy, będzie się modlił, 
nie tylko grupka ludzi, to 
dostaniemy od Boga kolejne 
tysiąc lat. Tak jest napisane 
w Centurii. 

 � Diabeł nie śpi 
Pan Bogusław kontynuuje 

zawodowe tradycje rodzinne 
i podobnie jak przodkowie 
jest rolnikiem. Od miesiąca 
na emeryturze. To - jak 
mówi o sobie - kawaler 
z wyboru. Nie ma telefonu, 
bo tak mu nakazał Bóg: - To 
jest do życia niepotrzebne, 
mamy się modlić i żyć we-
dług przykazań. Telewizora 
też już nie mam. Kiedyś 
mieliśmy chyba siedem, ale 
wszystkie wyrzuciliśmy. Nie 
można go oglądać, bo tam są 
różności i mogą pomieszać 
człowiekowi dobro ze złem. 
Nie da się wybierać tylko 
tego, co dobre, bo diabeł na 
to nie pozwoli. Komputer 

i internet? O, nie! Co to, to 
na pewno nie! Po co robić 
z mózgu śmietnisko? Czło-
wiek jest tylko człowiekiem, 
każdy jest słaby. Mógłbym 
ulec pokusie i obejrzeć coś 
niewłaściwego. Diabeł tylko 
czeka, żeby zaatakować. 
Wiem, o czym mówię. To 
przerażające. 

Pan Bogusław mieszka 
z bratem i siostrą w małym 
rodzinnym domu. 

- To bardzo  dobrzy ludzie 
- mówi Józefa Nowacka, 
sołtys Jankowic Małych. - 
Złego słowa nie można o 
nich powiedzieć. Uczynni 
i zawsze chętni do pomocy. 
Chociaż sami niewiele mają, 
to chętnie się dzielą. Są 
też bardzo religijni. Siostra 
pana Bogusława zajmuje 
się naszą kaplicą. Wszy-
scy zawsze biorą udział we 
wszystkich nabożeństwach, 
modlitwach. O, nawet teraz 
w Boże Ciało pan Bogusław 
niósł sztandar w procesji, 
bo tego boli kolano, tamten 
nie może. A on  nigdy nie 

odmówi. Często też jeżdżą 
na różne uroczystości reli-
gijne po całym kraju. No i są 
bardzo oczytani. Mają dużą 
wiedzę, nie tylko religijną, 
ale ogólnie. To naprawdę  
fajni ludzie. 

Nowacka dodaje, że pan 
Bogusław kiedyś mówił 
jej o orędziach i o tym, że 
będzie królem Polski, ale 
jednym uchem to wpuściła, 
drugim wypuściła, bo we-
dług niej o takich rzeczach 
to chyba powinien mówić 
ksiądz: - Posłuchałam i nic 
nie powiedziałam, bo co 
miałam mówić? Każdy ma 
prawo wierzyć w to, co chce.                     

Pan Bogusław nigdy nie 
przeklina, a każdą wolną 
chwilę spędza na modlitwie. 
Bardzo interesuje się też 
historią. Zwłaszcza okre-
sem II wojny światowej. 
Przeczytał już na ten temat 
stosy książek.

Wioletta KamińsKa
wkaminska@gazeta.olawa.pl

Dwa lata temu w 35. rocznicę tzw. objawień w Oławie, pod nieobecność księdza proboszcza krzyż z figurą 
Chrystusa na chwilę ustawiono przy ołtarzu i modlono się do niego. Jeden z pielgrzymów tłumaczy, że to 
jest ta figura, która wisiała na krzyżu, związanym z tzw. „cudami oławskimi”: - A on krwawił, wiele znaków 
dawał. Teraz jest odnowiony i przechowywany poza kościołem
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Mówił do was Jezus Chrystus z krzyża z Oławy
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Czas na kolejne zajęcia 
realizowane w ramach 
projektu „Sztuka Cię 
szuka - oferta on-line 
Centrum Sztuki w Oławie”

W najbliższym tygodniu 
startują, skierowane do naj-
młodszych, „Warsztaty wo-

kalne z piosenką filmową” 
prowadzone przez Kami-
lę Bakalarczyk-Kruk oraz 

warsztaty filmowe tworzone 
przez znanych i lubianych 
prelegentów programu Ki-

noSzkoła. Warsztaty live „P 
jak potwory”, które popro-
wadzi na kanale YouTube 
18 czerwca o godz. 11:00 
Marcin Skoreku przybliżą 
widzom najbardziej znane 
potwory filmowe. - Wspólnie 
zastanowimy się, w jakich 
gatunkach filmowych po-
twory występują najczęściej 
i czy zawsze muszą straszyć 
- opowiadają organizatorzy. - 
Tydzień później, 25 czerwca, 
również o godz. 11:00 Łukasz 

Nieradko warsztatami live 
„K jak komiks” wprowadzi 
w świat historii i bohaterów 
znanych z komiksów, które 
doczekały się swojej filmowej 
wersji. Przygotowaliśmy dla 
Was również wiele ciekawo-
stek i konkursów. Zapraszamy 
na kanały społecznościowe 
Centrum Sztuki w Oławie! 

Wszystkie zajęcia odbywają 
się w ramach projektu „Sztu-
ka Cię szuka - oferta on-line 
Centrum Sztuki w Oławie” 
dofinansowanego ze środ-
ków Narodowego Centrum 
Kultury w ramach programu 
„Kultura w sieci”.

(kt)

Kolejne propozycje zajęć w sieci

Oława 
Kultura 

Centrum Sztuki oraz Urząd Miejski zapraszają 26 czerwca na godz. 
22.00 do kina plenerowego na oławskim rynku

Planowany jest pokaz filmu „Ocean`s 8” w gwiazdorskiej obsadzie: 
Sandra Bullock, Anne Hathaway, Cate Blanchett i Rihanna. 

Debbie Ocean zbiera ekipę, planując skok stulecia - kradzież biżuterii 
z dorocznej gali w nowojorskim muzeum sztuki. 

Uwaga! Wstęp wolny, ale ilość miejsc ograniczona. Szczegóły na 
stronie i Facebooku Centrum Sztuki w Oławie.

(kt)

„Ocean`s 8”  
w plenerzeOława 

Kultura 

21 czerwca obchodzimy Międzynarodowy Dzień Jogi. 
Z tej okazji Centrum Sztuki przypomina, że na swoich 
profilach na Facebooku i YouTube`ie udostępnia 
filmy z kursu online, prowadzonego przez Marcelinę 
Pawłowską

To nie koniec! 21 czerwca o 17.40 kino „Odra” zaprasza 
na film „Powitanie słońca”. Jeśli chcecie dowiedzieć się, 
jak dużą rolę może odgrywać joga w życiu osób różnych 
kultur - musicie obejrzeć ten film. Bilety online są dostępne 
na stronie cso.systembiletowy.pl - dokładny link znajdziecie 
na www.kultura.olawa.pl

(kt)

Joga na ekranie

Masz pomysł na 
ciekawe wydarzenie 
artystyczne? Jest 
szansa na jego 
realizację!

Centrum Sztuki w Oła-
wie we współpracy z Urzę-
dem Miejskim zaprasza 
do składania wniosków 
na dofinansowanie działań 
kulturalnych. Co warto 
wiedzieć? Przedsięwzięcie 
powinno mieć charakter 

kameralny, dostosowany 
do aktualnych przepisów 
dotyczących ograniczenia 
zgromadzeń, jego reali-
zacja jest możliwa tyl-
ko w przestrzeni miasta 
wskazanej w regulaminie 
i może odbyć się w termi-
nie pomiędzy 17 lipca a 31 
sierpnia. 

Regulamin i karta zgło-
szenia dostępne są na stro-
nie kultura.olawa.pl.

.
(kt)

Minigranty 
kulturalne



18 www.gazeta.olawa.pl 25/2020

JELCZ-LASKOWICE 
Kultura 

Hideout 2.0 oraz Zlot 
Jelcza przenoszą się do 
sieci

- W związku z aktualną 
sytuacją w Polsce, zlot - 
Dwa Światy: Hideout 2.0 i II 
Zlot Jelcza - przenosi się do 
wirtualnej rzeczywistości, 
gdzie każdy z Was będzie 
miał szansę wziąć udział 

w przygotowanych przez nas 
konkurencjach, w których 
do wygrania będą nagrody! 
- mówią organizatorzy. - 
Kategorie konkursowe będą 
podpięte w wydarzeniu, a nad 
wszystkim czuwać będzie 
sztab sędziów, który będzie 
decydował o tym, kto zosta-
nie laureatem danej kategorii. 
20 czerwca 2020, o godzinie 
22:00, za Centrum Sportu 
i Rekreacji Jelcz-Laskowice 
odbędzie się również kino sa-
mochodowe z wielkim hitem 
kinowym! Co to za hit? 

Centrum Sportu i Rekre-
acji Jelcz-Laskowice wraz 
z Urzędem Miasta i Gminy 
Jelcz-Laskowice zapraszają 
na seans „Mad Max: Na Dro-
dze Gniewu” - fi lmu, który 
został nagrodzony aż sześciu 
oscarami, w tym za dźwięk 
i montaż, co z pewnością 
zapewni wspaniałe wrażenia 
audiowizualne.

- Zapraszamy na kino pełne 
akcji, efektów specjalnych 
i życzymy wielu niezapo-
mnianych wrażeń - mówią 
organizatorzy. - Dla widzów 

przewidziany jest catering, 
gdzie będzie można kupić 
przekąski (popcorn, chipsy), 
zimne napoje lub aromatycz-
ną kawę.

Darmowe bilety do ode-
brania w recepcji CSiR J-L 
(liczba miejsc ograniczona).

                 * 
Po raz pierwszy w Jelczu-

-Laskowicach kino samocho-
dowe zorganizowano w środę 
10 czerwca. Na terenie przy 
ulicy Basenowej (między 
halą a basenem) rozstawiono 
duży ekran na którym miesz-
kańcy w swoich samocho-
dach oglądali film „Green 
Book”. Seans cieszył się 
sporym zainteresowaniem, co 
pokazuje, że w czasach koro-
nawirusa też można zorgani-
zować wartościowe atrakcje. 

(KT)

Wirtualne „Dwa światy” - będzie kolejny zlot!

W ramach kina samochodowego mieszkańcy obejrzeli „Green Book”
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Kultura 

W serwisie YouTube 
pojawił się singiel 
promujący debiutancką 
płytę wokalisty z Jelcza-
Laskowic

- Piosenka „Deszcz” prze-
szła bardzo długą drogę, by 
w końcu dotrzeć w wersji 
singlowej do waszych uszu 
- mówi Bartek Deryło. - Po 
cichu liczę na to, że dacie jej 
chwilę, poszukacie trochę 
głębiej, schowacie parasolki... 
Bardzo długo czekałem na ten 
moment. Dzielę się z Wami 
utworem, któremu oddałem 
wszystkie swoje emocje, cały 
ich wachlarz - od wielkiej ra-
dości po gigantyczny niepokój. 
Pewnie dlatego to nie jest dla 
mnie najłatwiejsza chwila. 
Wyjdźcie z tą piosenką na 
powietrze - pooddychajcie lub 
zaszyjcie się z nią w miejscu, 
w którym jesteście. A potem, 
jeśli macie ochotę, dajcie 
znać czy u Was również spadł 
deszcz! To utwór, w którym 
starałem się zawrzeć emocje, 
jakie towarzyszą człowiekowi 
w osiągnięciu celu. To przemy-

ślenia, które zapewne wielu nie 
będą obce. Opowiada o trudno-
ściach podczas prób dotarcia 
do celu. Zwątpienie i frustracja 
w tej piosence przenikają się 
z nadzieją i wiarą, które z cza-
sem przynoszą wskazówki. 
Wokaliza na koniec piosenki 
jest pozostawieniem wolności 

w dokończeniu tej historii. 
Utwór można znaleźć 

wpisując w wyszukiwarkę 
YouTube frazę „Bartek De-
ryło - Deszcz”. Debiutancki 
album wokalisty powstaje 
przy wsparciu Urzędu Miasta 
i Gminy Jelcz-Laskowice.

(KT)

Bartek Deryło w piosence 
„Deszcz”. Pierwszy singiel artysty!

Bartek Deryło zapowiada swój debiutancki album
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Akcja zbierania nakrętek 
dla Wojtusia Howisa 
zakończyła się pełnym 
sukcesem

Przypominamy, że chłopiec 
choruje na SMA1 - rdzeniowy 
zanik mięśni. 8 czerwca udało 
się uzbierać pełną kwotę, po-
nad 9 milionów złotych, na lek 
ratujący życie. Swój skromny 
wkład mieli mieszkańcy po-
wiatu oławskiego i strzeliń-
skiego, którzy uczestniczyli 
w akcji „Nakrętusie dla Woj-
tusia”. Organizatorki dziękują 
wszystkim za zaangażowanie. 
Odzew naszych czytelników 
był ogromny!

                  *
Chociaż zbiórka nakrę-

tek dla Wojtusia dobiegła 
już końca, to nadal są one 
potrzebne. Tym razem pani 
Krysia z Jelcza- Laskowic (tel. 
693 501 700) zbiera dla Hani 
Łączkowskiej, która choruje 
na dokładnie tę samą chorobę, 
co Wojtuś i potrzebuje prawie 
10 milionów złotych, by żyć. 

Więcej informacji o Hani 
można znaleźć na stronie in-
ternetowej:

https://www.siepomaga.pl/
haneczka

(PT)

Przyczepa nakrętek! 
Potrzeba kolejnych!

Pełna przyczepa nakrętek, ale potrzeba kolejnych
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Zarząd koła nr 90 „Rze-
mieślnik” w Oławie infor-
muje o organizacji zawodów 
wędkarskich o mistrzostwo 
koła.

Zawody odbędą się 28 
czerwca na dolnym kanale 
rzeki Odry. Zbiórka i zapisy 
o godz. 6.30. Start rywaliza-
cji o 7.00.

(KT)

Mistrzostwa koła

   

Program:
22:00 - Film z Hideout 2019
22:10 - Film ze Zlotu Jelcza 2019
22:30 - Mad Max: Na drodze gniewu

Regulamin: 
* W jednym aucie mogą przebywać tylko dwie 

osoby. 
* Jeden bilet zezwala na wstęp dla jednego auta,
* Jedna osoba może pobrać maksymalnie jeden 

bilet,
* Osoby wjeżdżające na plac imprezy będą pod-

dawane obowiązkowemu mierzeniu temperatury 
termometrem bezdotykowym,

* Widzowie są zobowiązani do zakrywania ust 
i nosa maseczką lub przyłbicą ochronną przez cały 
okres, w którym będą mieli uchylone okno w pojeź-
dzie oraz podczas przebywania poza pojazdem. Ich 
posiadanie będzie niezbędne również w momencie 
wjazdu na plac wydarzenia.
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Urodzili się

Anna Bilan, przyszła na świat 8 maja o 
godzinie 17:52 z wagą 3700 g oraz 57 cm 
długości do kochania. W domu na Anię i 
mamę Dominikę czekał tata Maks z psim 
„bratem” Tedim

Jestem Zuzanna Cimoch. Urodziłam się 20 kwietnia 2020 roku. 
Ważę 3420g i mierze 53cm. W domu czeka na mnie tata Michał

Oliwia Górecka urodziła się 7 czerwca. Mierzy 65 cm, waży 3000 g. 
W domu czekają na nią tata Tomasz i siostra Emilia

Zosia Konon urodziła się 3 maja. Ważyła 3250g i mierzyła 56 cm. W 
domu czekał na nią tata Mateusz

Zosia Pożarycka córka Klaudii i Dawida, urodziła się 12 maja. 
Ważyła 3960 g i mierzyła 56 cm

Alicja Gorzkowska urodziła się 4 kwietnia 2020. 
Ważyła 3350g i mierzyła 52 cm. W domu czekał 
tata Krzysztof i czteroletni braciszek Kuba

Nazywam się Sandra Ś wierk. Mama Oksana 
urodziła mnie 9 maja. Moje wymiary to 54 cm i 
3500 g. W domu w Stanowicach czeka na nas 
tata Adam

Urodziłaś podczas 
kwarantanny? Nikt 
z gazety nie zrobił 
noworodkowi zdjęcia? 
Wyślij je nam, 
opublikujemy!

Dociera do nas coraz wię-
cej sygnałów od rodziców, 
którzy chcieliby mieć pamiąt-
kę, w postaci zdjęcia swojego 
nowo narodzonego dziecka 
w gazecie. Zwykle fotografi e 
robiliśmy sami, ale w okresie 
pandemii jest to niemożliwe. 

Nic straconego! Wyślij nam 
fotkę bobasa (może być na 
niej też tata lub mama) i dodaj 
do niej opis stworzony we-
dług wzoru: „Jan Kowalski 
urodził się 10 czerwca. Wa-

żył 3600 g i mierzył 50 cm. 
W domu czekają na niego tata 
Marek i dwuletni braciszek 
Kacper”. 

Wiadomości wysyłaj na 
adres mailowy: redakcja@
gazeta.olawa.pl lub w wiado-
mości prywatnej na naszym 
Facebooku tuOlawa.pl.

(KT)

Dzieci do gazety!
Gustaw Tadeusz Baran

Karolina Krok

Antoni Woźniak

Natalia Koziarska

Bianka Gurkowska

Zuzanna Walenczak

Dominik Walenista

Aleksandra Poprawska

(SZ)

urodzili 
się

(21.01-20.02)

WODNIK

(23.11-21.12)

STRZELEC

(23.09-23.10)

WAGA

(23.07-22.08)

LEW

(22.05-21.06)

BLIŹNIĘTA

(21.03-20.04)

BARAN

(24.10-22.11)

SKORPION

(23.08-22.09)

PANNA

(22.06-22.07)

RAK

(22.12-20.01)

KOZIOROŻEC

(21.02-20.03)

RYBY

Bardzo dobrze przystosowałeś się do nowych, 
niezbyt korzystnych warunków. Dzięki twojej 
wrodzonej zaradności i umiejętności znalezienia 
wyjścia z każdej sytuacji finanse nie ucierpiały 
za bardzo. To wszystko gwarantuje, że 
gdy skończy się epidemia będziesz gotowy 
na szybki powrót do starych obowiązków 
zawodowych, a może nawet znalezienie 
zupełnie nowych.

(21.04-21.05)

BYK

Przez epidemię twoja sytuacja zawodowa 
mocno się skomplikowała. Nie zamartwiaj się 
tym, ale intensywnie szukaj nowego zajęcia. 
Dostaniesz szansę rozwinięcia skrzydeł 
w branży, której nigdy nie brałeś pod uwagę. 
Musisz się jednak otworzyć na zmiany. Mimo 
chwilowych niepowodzeń na polu zawodowym, 
twój związek jest mocny i szczęśliwy jak 
jeszcze nigdy. Czas porozmawiać z partnerem 

Ciągle robisz dobrą minę do złej gry. Przestań 
ukrywać się z tym jak jest ci źle i bardzo się 
boisz. Podziel się wątpliwościami z bliskimi, 
to naprawdę pomoże i podniesie na duchu. 
Przyznanie się do słabości nie jest niczym złym. 
Bardzo obawiasz się o sprawy zawodowe. 
Rzeczywiście, niedługo zamknie się dla ciebie 
szansa w obecnej pracy, ale przed końcem roku 
znajdziesz nowe zajęcie.

Jesteś przytłoczony nadmiarem obowiązków, 
zarówno domowych jak i zawodowych. Wahasz 
się czy wziąć na siebie jeszcze więcej i przyjąć 
propozycję awansu. Jeśli przeorganizujesz 
swój plan dnia, uda ci się wszystko pogodzić. 
Musisz tylko być przekonany że warto podjąć 
ten wysiłek, jeśli nie zależy ci aby się rozwijać, 
zostań tam gdzie jesteś.

Nawiąże z tobą kontakt, ktoś o kim już 
dawno zapomniałeś. Nie kryje się za tym nic 
podejrzanego, nie obawiaj się. Samotność 
doskwiera wielu ludziom, szukają kontaktu ze 
starymi znajomymi. W twoim związku jest teraz 
sporo napięć, niestety to głównie twoja wina. 
Masz tendencję do wyżywania się na bliskich 
w chwilach stresu. Znajdź coś, co pomoże ci 
rozładować złą energię bez obarczania partnera 
czy rodziny. Może prace ogrodowe?

Twoja obsesja porządkowania przybierze teraz na 
sile, co jest dosyć kłopotliwe dla twojej rodziny. 
Przypomnij sobie, że dom to nie muzeum 
a miejsce gdzie toczy się codzienne życie. Nigdy 
nie będzie w nim idealnego porządku. Czas, który 
musisz spędzać w domowym zaciszu, wykorzystaj 
na podniesienie swoich kompetencji. Jest wiele 
szkoleń i kursów dostępnych online, a od dawna 
myślałeś o nauczeniu się nowych rzeczy, teraz 
możesz zrealizować ten plan. 

Nie popadaj w fatalizm i lęki. Rozmawiaj 
z bliskimi o swoim samopoczuciu, a jeśli 
trzeba zwróć się do psychologa. Przegadanie 
tego co cię dręczy doda ci energii i pozwoli 
z optymizmem spojrzeć w przyszłość. Przyda 
ci się plan na czas po epidemii. Masz teraz 
możliwość zastanowienia się, co naprawdę 
chcesz robić w życiu. 

Czekają cię duże zmiany w sprawach sercowych. 
Być może rozstanie, albo poważny kryzys. 
To przesłoni na chwilę zmartwienia związane 
z epidemią. Nie idź w zaparte, że wasze kłopoty 
to wina wyłącznie partnera. Spróbuj spojrzeć 
na siebie krytycznym okiem. W pracy nie broń 
się przed dodatkowymi obowiązkami. Jeśli 
wykażesz że łatwo dostosowujesz się do zmian, 
możesz czuć się bezpiecznie.

Przygotuj się na wielkie zmiany. Czekałeś 
na nie od bardzo dawna, teraz nareszcie 
możesz się nimi cieszyć. Zanim wszystko się 
ułoży, nie ominie cię stres, ale ostatecznie 
będziesz szczęśliwy. Sprawy zawodowe zejdą 
na odrobinę dalszy plan, jednak nie musisz 
się martwić o swoją pozycję. Zdrowie będzie ci 
dopisywać, niedługo ożywi się też twoje życie 
towarzyskie.

Już spisałeś ten rok na straty, jednak możesz 
oczekiwać kilku pozytywnych wydarzeń, 
zwłaszcza w życiu osobistym. to może być 
długa podróż lub przeprowadzka, spotka 
cię też trochę szalona miłość. Będziesz z nią 
wiązać wiele nadziei, uczucie nie przerodzi 
się w poważny związek, ale zostanie ci wiele 
pięknych wspomnień.

Zainteresuj się czy członkowie twojej rodziny 
nie potrzebują pomocy. Od początku epidemii 
zachowujesz się dosyć egoistycznie dbając 
wyłącznie o siebie. Zadzwoń do krewnych 
i zapytaj czy nie możesz ich w jakiś sposób 
wesprzeć. Dla wielu z twoich bliskich sama 
rozmowa z tobą będzie wielką radością.

Nie żałuj planów, których już nie 
zrealizujesz, idą nowe. Znacznie poprawią 
się twoje stosunki z rodziną. Nigdy nie 
spędzaliście ze sobą tyle czasu co teraz. 
Odkryliście, że naprawdę dobrze się 
ze sobą czujecie i możecie na siebie 
liczyć. W sprawach zawodowych czeka 
cię intensywny okres. Nie migaj się od 
obowiązków.
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PRACA
DAM PRACĘ

 ► Zatrudnię pracowników budow-
lanych Tel. 502 411 884

 ► Zatrudnię opiekunkę do starszej 
osoby w Oławie na 3/4 etatu Tel. 601 
990 187

 ► Przyjmę operatora koparki na pół 
etatu Tel. 510 075 832

 ► Opieka. Niemcy. Legalnie.  Tel. 725 
248 935

 ► Przyjmę do pracy przy elewacji, 
fachowców i pomocników Tel. 570 
982 284

 ► Firma przyjmie do pracy do ocie-
pleń Tel. 603 058 884

ZATRUDNIĘ DEKARZA ORAZ 
PRACOWNIKA NA DACHY, BARDZO 

DOBRE WARUNKI PŁACOWE, 
JELCZ-LASKOWICE TEL. 602 363 

275

CHROMAX ZAKŁAD OBRÓBKI 
METALU W JELCZU-LASKOWICACH 

POSZUKUJE PRACOWNIKA NA 
STANOWISKO:

-  KSIĘGOWY/KSIĘGOWA 
CV WRAZ Z LISTEM 

MOTYWACYJNYM PROSZĘ 
PRZESŁAĆ NA ADRES E-MAIL: 

biuro@chromax.pl; 
paulina.perzynska@chromax.pl  

 TEL. KONTAKTOWY – 71 318 86 40 
LUB  71 301 51 77

 ► Firma zatrudni kobiety/mężczyzn  
do pracy w ochronie, w wieku przed-
emerytalnym, dobra znajomość  ob-
sługi komputera,  tel.  660 769 899 

FIRMA TECH-KAN GAĆ K/OŁAWY 
ZATRUDNI NA UMOWĘ O PRACĘ 

MĘŻCZYZNĘ  W WIEKU DO 50 LAT  
Z PRAWEM JAZDY  KAT. B, 
MILE WIDZIANA C  PRZY 

BEZWYKOPOWYCH NAPRAWACH 
KANALIZACJI. 

PRACA W DELEGACJI. 
BARDZO DOBRE WARUNKI 

PŁACOWE.  
OSOBY ZAINTERESOWANE 

PROSZONE SĄ O PRZESŁANIE CV 
NA ADRES:  biuro@techkan.pl, 
LUB KONTAKT TELEFONICZNY:

 71 3014429, 602489219

 ► Przyjmę osobę do pracy do sklepu 
w Marcinkowicach Tel. 664 948 095

 ► „Chromax” Zakład Obróbki Me-
talu w Jelczu-Laskowicach poszu-
kuje pracownika na stanowisko: 
- magazynier-kierowca kat. B, C 
- Praca od poniedziałku do piąt-
ku, jedna zmiana (mile widziany 
emeryt, rencista) CV wraz z listem 
motywacyjnym proszę przesłać na 
adres e-mail: biuro@chromax.pl;
paulina.perz ynska@chromax.pl.
Tel. kontaktowy – 71 318 86 40 lub  71 
301 51 77

KUPNO
 ► Kupię palety, Możliwy transport  

Tel. 661-515-308

 ► Kupię: starocie, szable, bagnety, 
zegarki, odznaki,  Tel. 502-627-675 

 ► Kupię palety drewniane i plastiko-
we. Tel. 603 967 338

SPRZEDAŻ
 ► Producent rolet wewnętrznych w 

kasecie – 1 zł za cm szer. kasety, Gaj 
Oławski 11,   Tel. 537-509-599

 ► Sprzedam rodziny pszczele, na-
wet z ulami Tel. 510 110 386

 ► Sprzedam prosiaki. Tel. 697 782 
111

 ► Ciągnik C 330 z narzędziami rol-
niczymi, rejestrowany, opłacony  Tel. 
514 288 136

ZDROWIE 
LEKARSKIE

 ► LEKARZ STOMATOLOG – DOROTA 
NAGLIK przyjmuje Oława, ul. Rybac-
ka 5 a,  Tel. 601-89-32-32,  887-877-
97771-303-22-33, codziennie (oprócz 
niedziel) od 9.00 do 20.00 

 ► LEKARZ STOMATOLOG, LEKARZ 
MEDYCYNY – TOMASZ NAGLIK przyj-
muje Oława, ul. Rybacka 5 a, codzien-
nie (oprócz niedziel) od 9.00 do 20.00  
tel. 601-893-232, 887-877-977, 71-303-
22-33 

 ► SPECJALISTA LARYNGOLOG B. 
BORTNIK przyjmuje w środy  i w piątki 
„Laser Dent”, ul. Wiejska 34/2, rejestra-
cja telefoniczna od 14:30 pod nume-
rem  Tel. 71 313 88 16

 ► ESPERAL Tel. 603 606 121

 ► STOMATOLOG DR N. MED. KATA-
RZYNA ŁAGOWSKA, EasyDent Dental 
Clinic,  Tel. 71 301 66 66 www.easy-
dent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA ANDŻELIKA 
PŁOŃSKA, EasyDent Dental Clinic, Tel. 
71 301 66 66 www.easydent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA LESZEK BURY, 
EasyDent Dental Clinic,  Tel. 71 301 66 
66 www.easydent.pl

 ► STOMATOLOG DR N. MED. 
AGNIESZKA SZULGAN-MĄDRZAK, 
EasyDent Dental Clinic, Tel. 71 301 66 
66 www.easydent.pl

 ► LEKARZ DENTYSTA JUSTYNA LE-
WANDOWSKA, EasyDent Dental Cli-
nic,  Tel. 71 301 66 66 www.easydent.
pl

UROLOG 
LEK. MED. JACEK JASTRZĘBSKI 

– SPECJALISTA UROLOG. 
PRYWATNA PRAKTYKA 
UROLOGICZNA, USG: 

UL. ŻEROMSKIEGO 12, 
NZOZ NOMED; 

WTOREK OD 16.00 DO 18.00, 
REJESTRACJA TELEFONICZNA 

PN.-PT.8.00-16.00 
TEL. 71 303 43 24

 ► GASTROSKOPIA - Gabinet chirur-
giczny: specjalista - chirurg JACEK 
RUTKIEWICZ, rejestracja, fax,  Tel. 71 
302 86 66

 ► PRYWATNY GABINET LARYN-
GOLOGICZNY, LEK. MED. BOŻENA 
LEŚNIAK, pn - 17.00-18.00, śr 16.30-
17.30 NZOZ Medica, 11 Listopada 14,  
Tel. 601 911 459

 ► PSYCHOLOG KLINICZNY - dr n. 
hum. JOLANTA KACZMAREK-STEC 
Tel. 501-681-669 www.gabinetZoMi.
olawa.pl

DERMATOLOG 
DR HAB. NAUK MEDYCZNYCH 

RAFAŁ BIAŁYNICKI - BIRULA 
ADIUNKT KLINIKI DERMATOLOGII 

LECZENIE CHORÓB SKÓRY: 
ŁUSZCZYCY, TRĄDZIKÓW, GRZYBIC, 

ŁYSIENIA, BRODAWEK, ALERGII, 
OCENA ZNAMION 

OŁAWA, UL. SIENKIEWICZA 8 
(NZOZ MEDAN).  

GABINET CZYNNY 
W PONIEDZIAŁKI I CZWARTKI 
W GODZINACH 16.00-19.00.  
KONIECZNA REJESTRACJA 

TELEFONICZNA: 601-990-167   
www.dermatologolawa.pl 

 ► M. WAWRZYŃSKA – SPECJALISTA 
CHIRURG: rektoskopia, laseroterapia, 
choroby żył, osteoporoza, leczenie, za-
biegi (usuwanie znamion, brodawek, 
włókniaków i innych zmian skórnych), 
stulejki, Oława ul. Mickiewicza 41  
Tel. 603-606-121

 ► LEKARZ WETERYNARII JERZY GI-
GOŁŁA, Oława Janowskiego 4, wizyty 
domowe,  Tel. 604 177 146

 ► SPECJALISTA ORTOPEDA Pry-
watny Gabinet Lekarski dr n. med. 
LESZEK MORASIEWICZ przyjmuje w 
Oławskim Centrum Rehabilitacyjnym 
Oława, ul. Zaciszna 17, środa godz 16-
18  Tel. 601 702 263

 ► USG serca, Holter EKG, Holter ci-
śnieniowy, konsultacje kardiologiczne 
Katarzyna i Daniel Błaszczyk specjali-
ści kardiolodzy. Gabinet Prywatny ul. 
Sienkiewicza 8, Oława (NZOZ MEDAN)
rejestracja wyłącznie telefoniczna Tel. 
698 808 606

 ► LEKARZ DENTYSTA Alicja Grzy-
bowska, EasyDent Dental Clinic, Tel. 
71-301-66-66 www.easydent.pl

 ► Ekspresowa naprawa protez zę-
bowych Tel. 609 840 762

NIERUCHOMOŚCI
SPRZEDAM

CAPRI – NIERUCHOMOŚCI 
LESZEK ŻYTO, 

OŁAWA, UL. ZACISZNA 60/8, 
TEL. 601-990-187 

CAŁA OFERTA NA STRONIE 
www.capri-nieruchomosci.gratka.pl 

*1-POKOJOWE, 35 M KW., 
II PIĘTRO, PO REMONCIE, BRZEG - 
139000 ZŁ * *2-POKOJOWE, 38 M 
KW., II PIĘTRO, OKOLICE RYNKU, 

DO REMONTU- 155 TYS ZŁ * 
2-POKOJOWE, 38,50 M KW., 

III PIĘTRO, BALKON CENTRUM, 
2011 R. - 259000 ZŁ * 2-POKOJOWE, 

45,90 M KW., III PIĘTRO, BALKON, 
CHROBREGO, PO REMONCIE, 

239000 ZŁ * 3-POKOJOWE, 52,11 
M KW., II PIĘTRO, BALKON, PO 
REMONCIE 2002 R. - 312000 ZŁ 
* 3-POKOJOWE, 65,33 M KW., 

WYSOKI PARTER, BALKON, 
CHROBREGO, 2011 R. - 382200 ZŁ 
* 3-POKOJOWE, 66,02, III PIĘTRO, 

BALKON, WINDA, 2016 R. - 409000 
ZŁ * 3-POKOJOWE, 66,92 M KW., 
V PIĘTRO, BALKON, WINDA, 2014 
R. - 430000 ZŁ * 3-POKOJOWE, 53 

M KW., II PIĘTRO, BALKON, WYSOKI 
STANDARD, 2015 R. - 349000 ZŁ 
* 3-POKOJOWE, 66,90 M KW., I 

PIĘTRO, BALKON, WINDA, OSIEDLE 
ZACISZNA, 2016 R. - 440000 ZŁ * 

3-POKOJOWE, 61 M KW., II PIĘTRO, 
BALKON, PODZIEMNY GARAŻ, 

2012 R. -345000 ZŁ * 4-POKOJOWE, 
75,48 M KW., II PIĘTRO, BALKON, 

WINDA, 2012 R. - 399000 ZŁ * DOM 
165 M KW., DZIAŁKA 605 M KW., 

OSIEDLE BACZYŃSKIEGO, 2005 R. - 
555000 ZŁ * 

CAŁA OFERTA NA STRONIE 
www.capri-nieruchomosci.gratka.pl 

TEL. 601-990-187

 ► Dom 112 mkw w najwyższej jako-
ści, centrum Jelcza-Laskowic, 440tys 
BN  Tel. 793 020 202

 ► Mieszkanie bezczynszowe Jelcz-
-Laskowice, 90mkw, 359tys BN  Tel. 
793 020 202

 ► Mieszkanie 3 pokojowe, rozkłado-
we, cena 260 000 PLN, Jelcz- Laskowice
 Tel. 506 540 120

 ► Mieszkanie 2 pokojowe, wysoki 
parter, 51mkw, 220 000 PLN, rozkłado-
we, Jelcz-Laskowice Tel. 506 540 120

 ► Dom 85 mkw , bliźniak, stan de-
weloperski, cena 285 000PLN,  Miło-
szyce. Tel. 506 540 120

 ► Działki budowlane okolice Jelcza-
-Laskowic od 65 000 PLN. Tel. 506 540 
120

 ► Mieszkanie 2 pokojowe, II piętro, 
57 mkw, centrum, 235 000 PLN, Jelcz- 
Laskowice. Tel. 506 540 120

 ► Działki budowlane, ul. Witosa 
Jelcz-Laskowice Tel. 601 788 813

 ► Dom - dół 5 kawalerek, góra 6 po-
koi + kuchnia i łazienka, Jelcz-Lasko-
wice Tel. 601 788 813

 ► Atrakcyjna cena  dom poniemiec-
ki, do małego remontu, z zabudowa-
niami, koło Oławy.  Tel. 601 788 813

 ► Dom - 19 pokoi 12 łazienek bal-
kon, 14 m kw., taras 160 m kw., dział-
ka ok 300 m kw., Jelcz-Laskowice Tel. 
601 788 813

 ► Stodoły 150 m, 1000 m, Jelcz-La-
skowice, Tel. 601 788 813

 ► Atrakcyjna cena dom poniemiecki 
do małego remontu z zabudowania-
mi, koło Oławy Tel. 601 788 813

 ► Sprzedam mieszkanie 4-pokojo-
we 79,10 m2 ,III piętro, Osiedle Sobie-
skiego Oława. Cena 295 tys zł Tel. 668 
854 244

KUPIĘ

 ► Kupię grunt,   Tel. 692-471-877

 ► Kupię lokal usługowy Tel. 666-
855-484

 ► Kupię każde mieszkanie lub dom 
z dowolnym stanem prawnym. Szyb-
ka wypłata gotówki. Tel. 608 014 450

 ► Kupię mieszkanie 1,2,3-pokojowe, 
gotówka Tel. 722-137-774

 ► Kupię stary dom z zabudowania-
mi gospodarczymi w Oławie lub Sta-
nowicach. Tel. 73 755 09 04

POSIADAM DO WYNAJĘCIA

 ► Pokój 2 km od Oławy,  Tel. 509 934 
721

 ► Pokoje 1,2,3,4 osobowe Jelcz-La-
skowice,  Tel. 601 788 813
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DO WYNAJĘCIA LOKALE O POW. 
15,28 MKW, 23,50 MKW 

I 36,83 MKW 
W BUDYNKU BIUROWO-

USŁUGOWYM. DO DYSPOZYCJI: 
ZAPLECZE SOCJALNE, DUŻY 
PARKING PRZED BUDYNKIEM 
TEL. 691 731 691, 71/303 40 11

 ► Kawalerka Jelcz-Laskowice,  Tel. 
601 788 813

 ► Wynajmę halę 150 m kw, po re-
moncie, naprzeciw Tesco, na usługi, 
magazyn Tel. 507 804 231

 ► Do wynajęcia kawalerka w Oławie 
609-840-762

 ► Lokal w centrum Oławy 48 m kw 
601-535-658, 782-191-019

 ► Do wynajęcia mieszkanie 2-poko-
jowe w centrum Oławy 41 m kw., ul. 1 
Maja 6  Tel. 609 804 204

 ► Bardzo atrakcyjne miejsce w 
Oławie kolo kwadraciaka, 2 pokoje, 
przedpokój, kuchnia, loggia. wysoki 
parter, cena do uzgodnienia plus licz-
niki  Tel. 601 892 197

 ► Do wynajęcia lokal handlowo-
-usługowy 125 m kw., w Oławie, ul. 
Strzelna 1f/Z (obok Coccodrillo) kli-
matyzowany, parter, 2 witryny, obok 
dużo miejsc parkingowych, w ciągu 
handlowym, przy głównej ulicy tel. 
607-340-406, 605-607-230

 ► Mieszkanie 2-pokojowe Jelcz-La-
skowice, ul. Hirszfelda Tel. 505 387 853

 ► Pokój z łazienką i kuchnią w bu-
dynku jednorodzinnym, z niezależ-
nym wejściem. Dobra lokalizacja w 
Oławie. Tel. 698 642 040

 ► Wynajmę garaż obok Kwadracia-
ka Tel. 798 775 776

 ►  Mam do wynajęcia lokal użyt-
kowy 98m2, trzy pokoje, WC, łazien-
ka, kuchnia, parter, wejście od ul. 
3 Maja 24, wszystkie media,parking.
Wynajem na długi czas. Cena 3 tys.
zł/m-c. plus media wg. liczników. Tel. 
602 775 663

 ► Mam do wynajęcia mieszkanie 
92 m kw.,  3 pokoje, kuchnia , łazien-
ka, parking, parter. Wszystkie media. 
Cena 2500zł /m-c. plus liczniki Tel. 602 
775 663

 ► Do wynajęcia 20 m lokal na warsz-
tat.  Tel. 603 184 524

ZAMIENIĘ

 ► Mieszkanie komunalne w Oławie  
na Oławę.  Parter, dwa pokoje - 54m 
kw. Tel. 721 285 885

BIURO NIERUCHOMOŚCI

 ► Biuro Nieruchomości Comfort Ho-
use Kazimiera Grzeszczak – kupno i 
sprzedaż mieszkań, domów, działek i 
lokali. Oława, ul. 1 Maja 6/2,   600-340-
145 www.comforthousenieruchomo-
sci.gratka.pl 

USŁUGI
USŁUGI RÓŻNE

 ► GEODEZJA, klasyfikacja gruntów, 
Marcinkowice, ul. Sokola Tel. 606-929-
582 www.mptgeo.pl 

 ► Elektryk – awarie, montaż, odbio-
ry,   Tel. 608-770-478

 ► Projektowanie, certyfikaty ener-
getyczne, kierowanie budowami, 
usługi budowlane PiW BIELECKI Biu-
ro: Marcinkowice, ul. Cicha 13, tel. 
506-196-175, 695-777-444  

 ► Usługi elektryczne, automatyka 
do bram,  603-076-223

 ► Geodezja - mapy D/C projekto-
wych, tyczenia, inwentaryzacje, wska-
zania granic, tel.  Tel. 604 957 359

 ► Usługi elektryczne,  Tel. 604-613-483 

 ► Alarmy i monitoring,  Tel. 604-613-
483

 ► Cyklinowanie, Tel. 697-143-799

 ► Elektryk - instalacje elektryczne 
665 639 401

 ► Klimatyzacja  604-613-483 

BHP
 ► BHP szkolenia, nadzór, doradz-

two, dokumentacja wypadkowa, oce-
na ryzyka, tel./fax 71-313-74-45 Tel. 
603 127 445, www.bhpolawa.pl

STOLARSTWO

 ► Meble Mix Marcin Zanin, kuchen-
ne, szafy, garderoby, łazienkowe oraz 
inne. Fachowe doradztwo, bezpłatne 
pomiary i solidne wykonanie. Jelcz-
-Laskowice, Tel. 609-034-113 Email:  
meblemix@wp.pl

 ► BDB MEBLE- wykonawca mebli, na 
wymiar, na zamówienie, na każdą kie-
szeń, pomiar - projekt - wycena - mon-
taż - serwis, Marcin Ostrowski - Oława 
– ul. Iwaszkiewicza 48. Zapraszamy Tel. 
500 108 785, www.bdbmeble.net,

SCHODY I DRZWI Z DREWNA, 
PROJEKT Z WIZUALIZACJĄ 
GRAFICZNĄ  605 741 606 

 ► Budowa drewnianych wiat, altan 
ogrodowych, domków narzędzio-
wych oraz placów zabaw dla dzieci. 
Profesjonalne doradztwo oraz wyce-
na. Tel. 514 539 321

AGD
NAPRAWA I SPRZEDAŻ URZĄDZEŃ 

CHŁODNICZYCH I AGD – 
DOMOWYCH I SKLEPOWYCH – 

OŁAWA, PL. ZAMKOWY 19, 
TEL. 508-267-478  71-301-42-71

SERWIS AGD 
TEL.  603-835-219

 ► Zakład naprawy sprzętu AGD. 
Pralki, lodówki, zmywarki, zamrażarki, 
maszyny do szycia i inne sprzęty AGD. 
Oława – ul. Grota-Roweckiego 4,  Tel. 
71 313 26 73 , 502-868-817 

ELEKTRONIKA RTV
 ► Montaż i serwis anten satelitarnych, 

www.satix.net.pl,  Tel. 602 495 749

 ► Serwis RTV – SAT,  Tel. 602 495 749

 ► Montaż anten i tunerów,  Tel. 604 
613 483

CZYSZCZENIE

 ► Czyszczenie dywanów 665 639 401

 ► Karcher - profesjonalne czyszcze-
nie dywanów, tapicerki meblowej 
oraz samochodowej,  Tel. 504 163 100

 ► ECO-DAN usługi porządkowe 
kompleksowo. pranie dywanów, wy-
kładzin, mebli tapicerowanych, Tel. 
724 429 736 www.ecodan.eu

TRANSPORT

TRANSPORT KONTENEROWY, 
PODSTAWIANIE KONTENERÓW 

POD GRUZ, ZŁOM I ŚMIECI  
TEL. 501 278 422

 ► Przeprowadzki - transport Tel. 604 
332 147

 ► Przewóz osób Tel. 604 332 147

 ► Transport HDS,  Tel. 724 768 466

 ► Bus osobowy, 8+1, klimatyzacja.  
Tel. 507 053 028

HYDRAULICZNE

 ► Usługi hydrauliczne. Montaż jun-
kersów i serwis, doradztwo oraz wy-
cena  Tel. 514 539 321

 ► Usługi wodno-kanalizacyjne, gaz, 
montaż, wymiana junkersów Tel. 790 
421 226

BUDOWLANE

ETKA-PROJEKT. OŁAWA, 
UL. CHROBREGO 17/3. 

PROJEKTOWANIE I KIEROWANIE 
BUDOWAMI. 10 000 PROJEKTÓW 

TYPOWYCH DOMÓW DO 
WYBORU. www.etka.pl 

TEL. 603 685 925 , 71 303 28 05 

 ► Malowanie, tapetowanie, panele, 
regipsy, papa termozgrzewalna, Tel. 
698 623 537

 ► Łazienki, płytki podłogowe, prze-
róbki hydrauliczne, klinkier,  Tel. 698 
623 537

 ► Malowanie natryskowe agrega-
tem, malowanie tradycyjne wałkami, 
gładzie, panele, regipsy, 500-254-830 
Tel. 500 254 830

 ► Cyklinowanie bezpyłowe i reno-
wacja schodów,  Tel. 600 170 178

 ► Kostka brukowa HurtBruk.pl,  Tel. 
724 768 466

 ► Elewacje, docieplenia, tynki struk-
turalne natryskowe,  Tel. 697 106 011

 ► Budowa domów, więźby, pokry-
cia dachowe, wylewki, tarasy, schody 
betonowe, odwierty studni,  Tel. 697 
106 011

 ► Usługi budowlane - Kafelkowanie, 
Malowanie, Panele i inne,  Tel. 725 143 
324

 ► Docieplanie elewacji, tynki struk-
turalne Tel. 514-496-591

 ► Cyklinowanie bezpyłowe, ukła-
danie parkietów i paneli, renowacja 
schodów,  Tel. 507 194 548

 ► Zgrzewanie papy, naprawy dekar-
skie, kominy, mycie i malowanie da-
chów, wycinka drzew,  Tel. 882-087-150 

 ► Docieplenia, elewacje, usługi bu-
dowlane Tel. 501 799 029

 ► Brukarstwo i usługi koparko-łado-
warką Tel. 502 411 884

 ► Malowanie, tapetowanie gładź, 
regipsy, kafelki, ogrodzenia Tel. 729 
677 185

 ► Łazienki, podłogi, malowanie, ta-
petowanie, solidnie.  Tel. 693 585 786

 ► Remonty mieszkań, łazienek, re-
gipsy, kafle, gładzie, panele, tapeto-
wanie, malowanie: wnętrz, elewacji 
+ mycie, dachów + mycie Tel. 889 312 
688

 ► Remonty, wykończenia, malowa-
nie natryskowe wewnętrzne i elewa-
cje., gładź, kafle Tel. 727 575 484

 ► Gładź malowanie natryskowe, we-
wnętrzne i elewacje.  Tel. 57 222 95 45

 ► Remonty mieszkań, tanio, szybko, 
ładnie i dokładnie  514-539-321

 ► Montaż okien, drzwi. Profesjonalne 
doradztwo oraz wycena  514-539-321

 ► Kompleksowe wykończenia 
wnętrz, stany deweloperskie Tel. 53 
686 47 69

 ► Kafelki, granit, marmur, schody, 
tarasy, remonty ogólnobudowlane 
Tel. 601 316 836

 ► Prace wykończeniowe mieszkań 
deweloperskich pod klucz Tel. 725 
143 324

 ► Remonty mieszkań od A do Z Tel. 
790 421 226

 ► Wykończenia wnętrz Tel. 787 840 411

UROCZYSTOŚCI
 ► Chłodnia na wesela + stół wiejski 

gratis,  Tel. 604-421-959

 ► FOTOBUDKA 692-717-384

VIDEOFILMOWANIE

 ► Artur Wawer Tel. 888-664-585 
www.artur.video-weselne.pl

 ► Videofilmowanie, Tel. 508-295-104

 ► Zgrywanie z kaset VHS na DVD. 
3 Maja 8u/2a.  Tel. 792-502-051

ZESPOŁY

 ► Dj Robi - wesela, integracje, ple-
nery, scena - doświadczenie - ponad 
18 lat, Tel. 507 053 028 www.djrobi.pl 

 ► ZGRANA PARA,  Tel. 692-717-384

 ► For You,  Tel. 604-421-959

 ► Oprawa muzyczna DJ EJSY, oferu-
jemy stoisko z watą cukrową i popcor-
nem wraz z obsługą Tel. 667-054-756 

TŁUMACZENIA
 ► Tłumacz przysięgły j. niemieckie-

go JAKUB MOŻEJKO, briefy, doku-
menty, Tel. 502-125-909

BIURO TŁUMACZEŃ ETO. 
TŁUMACZENIA ZWYKŁE 

I PRZYSIĘGŁE, 
OŁAWA, UL.BRZESKA 19, 

TEL. 501-621-443 71-318-10-50

 ► Mgr EWA JÓŹKÓW – tłumacz przy-
sięgły j. niemieckiego. Tłumaczenia 
przysięgłe i zwykłe Tel. 605-292-921 

 ► Vision jobs - tłumaczenia przysię-
głe i zwykłe  wszystkie języki. Oława, 
ul. Magazynowa 3/9,  Tel. 71 758 48 40 
www.visionjobs.com

KOMPUTERY
 ► Pogotowie i serwis komputerowy, 

rozwiążę każdy problem, dojazd do 
klienta, 10-letnie doświadczenie, ta-
nio, szybko, solidnie Tel. 603 715 185

 ► S-Computers komputery, kasy fi-
skalne, serwis, NC+, 3 Maja 8u/2a,  Tel. 
792 502 051

 ► Romicom: komputery, telefony 
komórkowe, E-papierosy, serwis te-
lefonów, drukarek, komputerów. Re-
generacja tuszy i tonerów, ul. B. Chro-
brego 20f  Tel. 503 149 152

RÓŻNE
BIURO RACHUNKOWE INCOME 

- KSIĄŻKI PRZYCHODÓW 
I ROZCHODÓW, 

PEŁNA KSIĘGOWOŚĆ, 
ROZLICZENIA Z ZUS I US, 

OŁAWA, UL. KUTROWSKIEGO 41, 
TEL. 604-071-018,  71-734-57-33 

 ► Kredyty konsolidacyjne gotówko-
we pożyczki pozabankowe biuro Oła-
wa pl. Gimnazjalny 5 B plastry miodu 
obok punktu z dorabianiem kluczy i 
sklepu odzieżowego. Kontakt  Tel. 501 
169 184

NAUKA
 ► Angielski  603-343-455

WAKACJE 2020! 
LETNIA SZKOŁA WOKALNA 

ZAPRASZA NA INDYWIDUALNE 
LEKCJE ŚPIEWU - TURNUSY 
5-DNIOWE Z NAGRANIEM 

WŁASNEJ PŁYTY. 
TEL. 665 463 603

MOTORYZACYJNE
KUPIĘ KAŻDE AUTO DO 5000 ZŁ, 

PŁACIMY NAJWIĘCEJ 
TEL. 504-004-956

 ► Blacharstwo, lakiernictwo i inne. 
Stefan Rolka, Oława, ul. Turkusowa 2 
(Nowy Otok), Tel. 508-287-203 71-
303-80-21

KUPIĘ KAŻDE AUTO. 
NAJLEPSZE CENY W REGIONIE 

TEL. 781-306-420

 ► Autolaweta 24 h – uslugi,  Tel. 781 
306 420

SKUP SAMOCHODÓW 
DO KASACJI - ZA KAŻDY 

PŁACIMY GOTÓWKĄ, TRANSPORT 
SAMOCHODU GRATIS, 

WYSTAWIAMY ZAŚWIADCZENIA 
NIEZBĘDNE DO 

WYREJESTROWANIA 
W WYDZIALE KOMUNIKACJI 

I FIRMIE UBEZPIECZENIOWEJ. 
OŁAWA UL. ZWIERZYNIECKA 11 
TEL. 505-045-414  509-582-251, 

TEL/FAX 7131-33-024, 

 ► Pomoc Drogowa 24 h, dostawcze 
- osobowe, transport 574-530-220
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WędkarstWo 
Spinning 

Na Odrze w okolicach 
Ratowic rozegrano  
14 czerwca tegoroczne 
mistrzostwa Koła PZW  
nr 6 w Jelczu-Laskowicach

Startowało 18 wędkarzy. 
Rywalizowali przez 4 godziny, 
a łowiskiem była Odra i jej 
kanał w okolicy Ratowic. Były 
to pierwsze zawody w naszym 
powiecie po złagodzeniu ob-
ostrzeń związanych z pandemią 
koronawirusa. Rozegrano je na 
bitej rybie. Niestety dla spinnin-
gistów, a dla nich na szczęście, 
ryby nie chciały współpraco-
wać. Złowiono 5 drapieżników: 
bolenia i 4 okonie. 

Tytuł mistrza koła zdobył Ar-
tur Sokal, który mógł pochwalić 
się boleniem o wadze 3295 g. 
Pierwszym wicemistrzem jest 
Tadeusz Cupiał - 2 okonie, 490 g, 
 a drugim wicemistrzem - Mie-
czysław Cupiał - okoń 375 g. 
Tuż za podium uplasował się 
Edward Piekarski z okoniem 
370 g. 

Trzej najlepsi otrzymali pu-
chary i medale, które wręczył 
prezes koła Dariusz Skaliński. 
Zawody sędziowali Tadeusz 
Kisiel i Piotr Dzendzeluk. Ar-
tur Sokal i Tadeusz Cupiał 
będą reprezentowali Koło nr 6 
w mistrzostwach Okręgu PZW 
Wrocław.

                  *
Zarząd Koła PZW nr 19 

w Oławie zaprasza swoich 
członków na zawody o mi-
strzostwo w dyscyplinie fe-
ederowej, które odbędą się 
27 czerwca na dolnym kanale 
Odry w Oławie, naprzeciw 
Ergisu. Zbiórka i zapisy do 
godziny 7.00. 

                    *
Zarząd Koła PZW nr 90 

„Rzemieślnik” w Oławie za-
prasza swoich członków na 
zawody o mistrzostwo w dys-

cyplinie spławikowej, które 
odbędą się 28 czerwca na dol-
nym kanale Odry w Oławie, 
naprzeciw Ergisu. Zbiórka 
i zapisy do godziny 7.00. 

               ***
Wszyscy wędkarze mogą 

współtworzyć tę rubrykę, 
dzwoniąc pod numer telefonu 
+48-600-378-240.

(Graro)

Sokal mistrzem „Szóstki”

Najlepsi w spinningowych mistrzostwach Koła PZW nr 6 w Jelczu-
Laskowicach: Tadeusz Cupiał, Artur Sokal i Mieczysław Cupiał

Piłka nożna 
Zmiany 

Były już prezes KS 
„Acana Orzeł Futsal” 
Jelcz-Laskowice objął 
nowe stanowisko. 
Będzie dyrektorował 
reprezentacji Polski 
w piłce nożnej 
sześcioosobowej

- Praca dla reprezentacji 
Polski to wielki zaszczyt 
i powód do ogromnej dumy 
- traktuję tę możliwość jako 
wielką nagrodę, ale także 
kolejny etap w doskonaleniu 
swojego warsztatu - powie-
dział Bednarz dla oficjalnej 
strony federacji playarena.
pl. - Współpraca z ludźmi 
pełnymi wielkiej pasji to 
sama przyjemność, dlatego 
nawet przez chwilę się nie 
zastanawiałem nad przy-
jęciem propozycji. Projekt 
playarena.pl znam od dawna. 

Wydaje mi się, że każdy, kto 
interesuje się piłką, powinien 
znać te rozgrywki. Ogromne 
sukcesy reprezentacji Polski 
z pewnością co roku przy-
ciągają nowych pasjonatów 
kopania piłki. Bo przecież 
o to w tym wszystkim tak 
naprawdę chodzi - żeby jak 
najwięcej ludzi po prostu 
grało w piłkę. 

RP6 osiągnęła największy 
sukces sportowy spośród 
wszystkich piłkarskich repre-
zentacji Polski. I to dwa razy 
z rzędu! RP6 to ludzie, któ-

rzy gwarantują ogromne za-
angażowanie i serce. RP6 to 
wspaniali zawodnicy. RP6 to 
przede wszystkim Klaudiusz 
Hirsch oraz sztab niezwykle 
profesjonalnych ludzi. To 
będzie wspaniała sprawa być 
częścią tej ekipy. Jeśli chodzi 
o cele, to zawsze stawiam 
je sobie ambitne i podobnie 
będzie w RP6. Wspólnie 
z zarządem przygotowaliśmy 
cele krótko- i długotermi-
nowe. W obu przypadkach 
najważniejszy jest ciągły roz-
wój RP6. Chciałbym pomóc 

w przygotowaniu dobrych 
warunków naszej kadrze, aby 
mogła ona w najlepszy moż-
liwy sposób przygotować 
się do kolejnych mistrzostw 
świata - niezmiennie walczyć 
będziemy o złoto! Najwięk-
szym i najbardziej rozpa-
lającym nasze serca celem 
jest organizacja mistrzostw 
świata 2022 w Polsce. To 
byłaby piękna i wielka rzecz!

Reprezentacja Polski 
w piłce nożnej sześcio-
osobowej siedem lat temu 
zadebiutowała na arenie 

międzynarodowej. Jej naj-
większym dotychczasowym 
sukcesem jest srebrny medal 
przywieziony z mundialu. 
Sebastian Bednarz została 
jej pierwszym dyrektorem. 
Wcześniej takowego stano-
wiska nie było.

(kt)

Sebastian Bednarz dyrektorem 
repzezentacji Polski!

Sebastian Bednarz
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siatkóWka PlażoWa 
Sukcesy 

Andrzej Dyka i Maciej 
Zaborski wicemistrzami 
Dolnego Śląska 
młodzików w siatkówce 
plażowej! Brąz juniorek 
wywalczyły Karolina 
Woźniak i Julia Pańko

Ponad trzydziestostop-
niowy upał, żar lejący 
się z nieba, gorący piasek 
i osiem godzin zmagań. 
W takich warunkach ry-

walizowali młodzi siatka-
rze IM „Faurecia Volley” 
Jelcz-Laskowice w mi-
strzostwach Dolnego Ślą-
ska w siatkówce plażowej 
młodzików w Obornikach 
Śląskich. Spośród 24 par 
zajęli drugie miejsce, 
ulegając w półfinale po 
tie-breaku parze Kilian/
Nackowski. Spotkanie 
stało na bardzo wysokim 
poziomie i do złotego me-
dalu zabrakło niewiele. 

Ale to nie wszystko! 
Awans do półfinału mi-

strzostw Polski uzyskały 
dwie pary, prowadzone 
przez trenera Krzysztofa 
Pilawę. Oprócz wicemi-
strzów są to Franciszek 
Uszok i Radek Mijał, któ-
rzy w turnieju w Oborni-
kach Śląskich, wywalczyli 
czwartą lokatę. „Volleya” 
reprezentowali również 
Jakub Harań i Kuba Ba-
naszek, ale nie udało im 
się awansować. Wszyst-
kich graczy, oprócz trenera 
Pilawy, dopingowali też 
prezes klubu Piotr Pie-

chota oraz liczna grupa 
rodziców. 

               * 
W Białym Kościele, w mi-

strzostwach Dolnego Ślą-
ska juniorek rywalizowały 
dziewczyny. Brązowy medal 
i awans do półfinału mi-
strzostw Polski wywalczyły 
Karolina Woźniak I Julia 
Pańko. Karolina w ostatnich 
latach reprezentowała barwy 
IM „Faurecia Volley” Jelcz-
-Laskowice.    

                          (kt)

Medale na piaskuWicemistrzowie 
Maciej  

Zaborski  
i Andrzej Dyka 

z prezesem 
Piotrem 

Piechotą  
i trenerem 

Krzysztofem 
Pilawą
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Dyżury skłaDkowe w oławskich kołach PZw

* skarbnik koła Miejskiego PZW nr 16 w oławie 
przyjmuje wpłaty we wtorki i czwartki, od godz. 16.00 
do 18.00, w sklepie wędkarskim koło dworca Pks. 
W tym samym miejscu takie sprawy członków koła 
PZW nr 19 załatwia agata kieda.
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PIŁKA NOŻNA 
Przed nowym sezonem 

Na boisku w Kopalinie 
6 czerwca zainaugurowano 
rozgrywki piłkarskiej 
Ligi LZS Jelcz-Laskowice, 
w której uczestniczy 
6 lokalnych drużyn. 
Organizatorzy z Rady 
Miejsko-Gminnej Zrzeszenia 
LZS w J-L zaplanowali 
łącznie pięć rund, a w każdej 
po trzy mecze. Uroczyste 
zakończenie i podsumowanie 
zmagań odbędzie się 12 
lipca, na stadionie „Polonii” 
w Miłoszycach

- Pandemia nadal trwa, ale 
sport jest stopniowo odmraża-
ny, więc postanowiliśmy trochę 
rozruszać środowisko piłkar-
skie w naszej gminie, zanim 
na dobre rozpoczną się ligowe 
rozgrywki - mówi Aleksander 
Bajsarowicz, przewodniczący 
RM-G LZS w J-L, i dodaje, że 
inicjatywa działaczy została 

ciepło przyjęta przez kluby 
oraz przez władze samorzą-
dowe. 

W pierwszym turnieju naj-
efektowniej zaprezentowało się 
„Zalesie” Wójcice, pokonując 
„Piasta-Instal” Miłocice 6:1. 
Dwie bramki dla wójciczan 
strzelił Pavlo Hros, a po jed-
nej zdobyli Rafał Malitowski 
i Bartosz Łuczowski. Hono-
rowe trafienie dla „Piasta” 
zaliczył Krystian Sosnowski.

W drugim meczu, rozgrywa-
nym 6 czerwca w Kopalinie, 
świeżo upieczony beniaminek 
klasy „A” „Polonia” Miłoszyce 
pokonała gospodarzy 4:2. Dwie 
bramki dla miłoszyczan strze-
lił Piotr Wyrzykowski, a po 
jednym golu uzyskali Mariusz 
Filipowski i Dawid Godlewski. 
Dwie bramki dla „Pogoni” 
zdobył Piotr Langiewicz.

W ostatnim pojedynku 
pierwszej rundy grająca we 
wrocławskiej klasie „C” dębiń-
ska „Burza” niepodziewanie po 
zaciętej walce wygrała z „B”-
-klasową „Widawą” Grędzina 
3:2. Dwie bramki dla zespołu 
z Dębiny zdobył Viacheslav 
Notariev a jedną Anatolij Bo-
homaz. Dla „Widawy” strzelali 
Konrad Pawłowski i Patryk 
Sopart.

Drugi turniej Ligi LZS J-L 
rozegrano 14 czerwca w Grę-
dzinie. W pierwszym meczu 
„Polonia” Miłoszyce zwy-
ciężyła „Burzę” Dębina 4:3. 
Strzelcy bramek dla „Polonii” 
to: Piotr Wyrzykowski - 2 oraz 
Marcin Koselski i testowany 
piłkarz pochodzący z Ukrainy 
- po 1, natomiast w „Burzy” 
trzykrotnie trafiał do siatki 
rywali Piotr Grzywaczewski.

W drugim spotkaniu grę-
dzińskiego turnieju „Pogoń” 
Kopalina pokonała „Piasta 
Instal” Miłocice 3:1. Dwie 
bramki dla „Pogoni” strzelił 
Robert Kozłowski a jedną 
Dawid Jelonek, natomiast 
honorowe trafi enie dla zespołu 
z Miłocic zapisano na koncie 
Krzysztofa Komorowskiego. 

Hokejowym wynikiem 6:3 
zakończył się ostatni mecz 
II rundy, w którym niespodzie-
wanie „Widawa” Grędzina 
zwyciężyła „Zalesie” Wójci-
ce. Dla gospodarzy po dwie 
bramki strzelili Arkadiusz 
Smyczyński i Grzegorz Ku-
ras, a po jednej Patryk Sopart 
i Konrad Pawłowski. Dwa 
gole dla „Zalesia” uzyskał 
Pavlo Hros, a jednego Marcin 
Chorzępa.

TABELA PO 2 KOLEJCE: 
1. POLONIA MIŁOSZYCE  6  8:5
2. ZALESIE WÓJCICE  3  9:7
3. WIDAWA GRĘDZINA  3  8:6
4. BURZA DĘBINA  3  6:6
5. POGOŃ KOPALINA  3  5:5
6. PIAST INSTAL MIŁOCICE  0  2:9

* Trzecia runda Ligi LZS 
J-L będzie rozegrana w nie-
dzielę 21 czerwca w Miło-
cicach. O godzinie 11.00 
gospodarze „Piast Instal” 
zmierzą się z „Widawą”, 
o  13 .30 rozpocznie  s ię 
mecz „Burzy” z „Pogonią” 
a o 16.00 „Zalesie” powalczy 
z „Polonią”. Organizatorzy 
i piłkarze serdecznie zaprasza-
ją kibiców, ale apelują do nich 
o zachowanie obowiązujących 
w czasie zgromadzeń publicz-
nych reżimów sanitarnych, 
takich jak maseczki i odpo-
wiedni dystans. 

 KRZYSZTOF A. TRYBUSLKI 
kat@gazeta.olawa.pl

„Pandemiczna” liga
Piłkarze „Zalesia” Wójcice (na fot. zawodnik tego zespołu w zielonym stroju) w pierwszej rundzie 
„pandemicznej” Ligi LZS Jelcz-Laskowice odnieśli efektowne zwycięstwo nad miłocickim „Piastem”, 
ale w drugiej kolejce niespodziewanie wysoko ulegli „Widawie” Grędzina
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Kapitan „Polonii” Miłoszyce Marcin Koselski (na fot. z prawej) 
poprowadził swoich kolegów do dwóch zwycięstw, dzięki czemu po 
dwóch kolejkach miłoszyczanie z kompletem punktów liderują w Lidze 
LZS J-L
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PIŁKA NOŻNA 
Sportowa strata 

Na starym oławskim 
cmentarzu komunalnym 
przy ulicy Zwierzynieckiej 
najbliższa rodzina oraz 
znajomi i koledzy z zielonej 
murawy 4 czerwca 2020 
pożegnali zmarłego cztery 
dni wcześniej Czesława 
Makowskiego - znanego 
piłkarza „Moto-Jelcza” 
Oława i osobę bardzo 
zasłużoną dla lokalnego 
sportu

Piłkarska kariera Czesła-
wa Makowskiego, urodzo-
nego jak duża część star-
szego pokolenia współcze-
snych oławian na Kresach 
Wschodnich Rzeczpospolitej, 
28 lutego 1943 roku, a więc 
w czasie II wojny światowej, 
rozpoczęła się piętnaście 
lat później - w 1958 roku, 
w Klubie Sportowym „Stal” 
Oława. Młody zawodnik 
kontynuował futbolową przy-
godę krótko w KS „Olavia” 
Oława, a następnie - od 1961 
roku - przez wiele lat w KS 
„Moto-Jelcz” Oława. Bar-
wom tego ostatniego klu-
bu został wierny do końca 
czynnego uprawiania sportu. 
- Czesiu Makowski długi czas 
był podstawowym zawodni-
kiem zespołu seniorskiego 
„MJO”, występującym naj-
częściej w formacji obronnej 
- wspomina Ryszard Olej-
nik, były długoletni działacz 
sekcji piłkarskiej oławsko-
-jelczańskiego klubu. - Na 
jego dobrą grę, skutecznie 
zabezpieczającą tyły zespo-
łu, mogli w każdym niemal 
meczu liczyć kibice, a przede 
wszystkim koledzy z drużyny 
i trener. W nawiązaniu do 
jego pierwszego oławskie-
go klubu, często żartowano 
o Cześku, że był w przenośni 
i dosłownie „obrońcą ze Sta-
li”. Wiele sukcesów piłkar-
skiej sekcji „Moto-Jelcza” 
Oława w latach sześćdzie-
siątych ubiegłego stulecia, 
zwłaszcza systematyczne 
awanse do wyższych klas 
rozgrywkowych, to w du-
żym stopniu zasługa właśnie 
Czesia Makowskiego. Repre-
zentował nasz klub w wielu 
meczach, zaczynając od klasy 
„B”, poprzez klasę „A” - do 
ligi okręgowej włącznie. Gry-
wał w spotkaniach mistrzow-
skich, towarzyskich i pucha-

Obrońca ze „Stali”

Czesław Makowski przez wiele lat był podporą defensywy 
„Moto-Jelcza” Oława
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Oławskie Mistrzostwa Strzeleckie I runda 

sobota 20 czerwca 2020 godz. 10.00 
 
           STRZELNICA MIEJSKA PRZY UL. RYBACKIEJ w Oławie 

          
            KONKURENCJA Zawody strzeleckie z karabinka sportowego  

13 strzałów (3 próbne, 10 ocenianych) do tarczy z 50 m, w pozycji leżąc, w kategoriach:  
* młodzik-młodziczka - do 15 lat,  
* junior-juniorka - do 20 lat       
* senior-seniorka amator - powyżej 20 lat 
* senior-seniorka członkowie LOK - powyżej 20 lat 
* senior-seniorka grupa powszechna - powyżej 20 lat 

Organizatorzy zapewniają kiełbaski i krupniok z rożna. 
 
Opłata startowa:  

członkowie LOK  10 zł    WSZYSTKICH CHĘTNYCH SERDECZNIE ZAPRASZAMY ! 
niezrzeszeni w LOK 20 zł        OŁAWSKI KLUB STRZELECKI  LOK   

rowych. Koledzy i pracowni-
cy klubu oraz wszyscy, którzy 
znali Czesława Makowskie-
go, zachowają go w swojej 
pamięci, jako człowieka, 

który potrafi ł doceniać ludzki 
trud, wspierać, dziękować, 
a przede wszystkim pomagać 
innym.

(KAT)
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rupa brytyjskich naukowców 
poszła „na wojnę” z producen-
tami aparatów słuchowych. Już 

ponad 300 tys. Europejczyków porzu-
ciło drogie i nieskuteczne metody walki 
z niedosłuchem, korzystając tylko z tej 
metody. Ich badania kliniczne dowo-
dzą, że w ciągu 4-tygodni przywraca 
ona słyszenie pełnego zakresu dźwię-
ków – od szeptów po wysokie tony.  

„Nie mamy najmniejszych wątpliwości 
– dzięki biomedycznym plastrom, znów 
usłyszysz wyraźną mowę ludzką, śpiew 
ptaków za oknem, dźwięki radia i tv, kwo-
tę do zapłaty w sklepie i każde wypowie-
dziane przez księdza słowo. Będziesz 
doskonale rozumieć tych, którzy mówią 
cicho i niewyraźnie, usłyszysz wszystko 
i wszystkich wokół siebie, nawet z dalszej 
odległości. Masz dość tego, że nie sły-
szysz, co mówią do Ciebie inni? 

Dzięki specjalnej formule plastrów – 
w sposób automatyczny i pozbawiony 
Twojego wysiłku zaczniesz słyszeć wyraź-
nie, a niepożądane szumy i trzaski w tle 
znikną bezpowrotnie! Inteligentne nano-

polaryzatory wzmocnią bowiem dźwięki 
ważne, a wyeliminują zbędne, takie jak 
zgiełk uliczny, stukot obcasów sąsiadki 
za drzwiami mieszkania, szczęk sztućców  
w restauracji czy gwar ludzkich rozmów.

1  W odróżnieniu od doraźnych me-
tod walki z ubytkami słuchu, takich jak 
wzmacniacze i drogie aparaty słucho-
we, gdzie poprawiana jakość słyszanych 
dźwięków ma miejsce tylko w trakcie ich 
noszenia, ta innowacyjna metoda stano-
wi ogromny przełom. Przede wszystkim 
regeneracja uszkodzonych komórek słu-
chu odbywa się nawet kilkanaście godzin 
po zakończeniu aplikacji pojedynczego 
plastra, w tym także podczas snu. 

2  Jest odpowiednia dla osób z każdą 
wadą, niezależnie od wieku czy płci. Zo-
stała stworzona zarówno dla lekko, jak 
i mocno niedosłyszących, noszących apa-
raty i wzmacniacze słuchu, a także osób 
od dawna trapionych szumami usznymi. 

3  Biomagnetyczne plastry potrafią usu-
nąć nawet wieloletnie i bardzo poważne 
ubytki słuchu. Aktywizują system odnowy 
układu słuchowego, zmuszając organizm 
do rozpoczęcia procesu automatycznej 
regeneracji komórek. Odczuwalna po-
prawa zauważalna jest już nawet po kil-
kudziesięciu godzinach od ich pierwszej 

aplikacji. Po upływie 
około 30 dni moż-
liwe jest całkowite 
odzyskanie dawnej 
sprawności słuchu 
oraz przywrócenie 
mu ostrości i dokład-
ności, porównywal-
nej do tej w wieku 25 
lat. Następuje zwięk-
szenie komfortu sły-
szenia nawet o 53%, 
zregenerowanie ko-
mórek słuchowych 
oraz blisko 14-krotna 
poprawa wyłapywa-
nych szeptów i głosów 
w tłumie.” 

Czy to naprawdę  
tak działa, czy jest  
skuteczne? 
Dzięki szeregowi badań udało się do-
wieść ponad wszelką wątpliwość sku-
teczność tej metody. Została opaten-
towana i do dziś jest wykorzystywana 
głównie przez prywatne ośrodki laryn-
gologiczne dla zawodowych muzyków, 
na co dzień pracujących słuchem. 

W przeprowadzonych testach klinicz-
nych potwierdzono, że nowo odkryta 
biostymulująca aktywna formuła pla-
strów, ma blisko 97% skuteczności. Oso-
by między 39-94 rokiem życia, biorące 
udział w badaniach, potwierdziły reduk-
cję szumienia (głównie spowodowanego 
wieloletnią pracą w hałasie) aż o 82% 
w porównaniu ze stanem sprzed rozpo-
częcia badania, 14-krotną różnicę w wy-
łapywaniu szeptów i głosów w tłumie 
oraz bezsporną i radykalną poprawę sły-
szalności mowy ludzkiej, grającego radia 
i tv. Zapytani, kiedy ostatni raz słyszeli 
tak dobrze, w 95% przypadków odpo-
wiadali – „między 24, a 35 rokiem życia”. 

Geniusz skuteczności nowej, biome-
dycznej formuły opisuje dyrektor ośrodka 
badawczego Christopher Washington: 

Odkryliśmy, że spolaryzowanie siły 
elektromagnetycznej pozwala odbudować 
i zmusić do właściwego działania komórki 
rzęsate, odpowiedzialne za rejestrowanie 
i odbieranie docierających do nas dźw. 
Wyniki przeprowadzonych badań zszo-
kowały nas samych, ale i jednoznacznie 
pokazały, że regularne noszenie „Neody-
mium2000” w zdecydowanej większości 
przypadków pozwala odzyskać nawet do 
100% sprawności słuchowej w zaledwie 
kilka tygodni. To oznacza, że aż 98,2% 
przypadków zadeklarowało ich 14-krot-
nie wyższą skuteczność, niż w przypad-
ku 88 razy droższego aparatu słuchowe-
go, wzmacniacza słuchu, niewygodnych 
i trudnych w aplikacji olejków czy  
groźnych zastrzyków w bębenki. 

Wystarczy, że nakleisz dyskretne pla-
stry za uchem i będziesz je regularnie 
nosić. Fale rozpoczną proces intensyw-
nej regeneracji kanału słuchowego oraz 
komórek rzęsatych. Zazwyczaj już po 
zaledwie kilku dniach następuje popra-
wa. Zaczniesz wyłapywać coraz więcej 
dźwięków, słyszeć ostrzej i wyraźniej. 
Nanotechnologia wykorzystywana 
m.in. do produkcji statków kosmicznych 
najnowszej generacji to dokładnie ta 
sama technologia, z której skorzysta-
no przy produkcji „Neodymium2000”. 
Dzięki temu problem niedosłyszenia 
nawet w najcięższych przypadkach 
przestaje istnieć. Pani Barbara z Dą-
browy, kierowniczka firmy zajmującej 
się produkcją części do samochodów 
oraz Pani Halina z Mrozów, kiedyś na-
uczycielka muzyki opowiadają o tym, 
jak biomedyczne plastry odmieniły  
ich życie (patrz ramki). 

Odzyskaj słuch nawet  
o 88 razy taniej niż  
z aparatem słuchowym!
Biomedyczne plastry podbijają zagra-
niczne rynki. Zyskały ogromne uznanie 
aż 21 krajów, skradły serca m.in.: Bry-
tyjczyków, Norwegów, Japończyków, 
Czechów, Finów, Szwedów i najbardziej 
wymagających Niemców! Długo oczeki-
wane są już dostępne również w Polsce. 
Małe, dyskretne, wygodne i przystępne 
cenowo dla wszystkich! Dzięki specjal-
nej refundacji możesz z nich skorzystać 
aż 72% taniej. „Neodymium2000” są 
dostępne tylko w sprzedaży tel. Klubu 
Seniora. Nie kupisz ich w sklepach czy 
aptece. Ilość zestawów jest ograniczo-
na – decyduje kolejność zgłoszeń.

Wystarczy nakleić

Aparat to istne dziadostwo! 
Wciąż wypadał mi z uszu, w 
dodatku te wszystkie trzaski 
i piski doprowadzały mnie 
do szału! Zaryzykowałam  
z plastrami i szczerze... 
Wygoda w noszeniu niesa-
mowita, działają nawet gdy 
śpię, w tłumie znów słyszę wyraźnie, radio w 
kuchni też. To dopiero trzeci tydzień odkąd je 
noszę, a już jestem ciekawa, co będzie dalej. 

Halina C. (62 l.) z MrozówSiostra od lat mieszka w Anglii, 
plastry wysłała mi w prezen-
cie. Mówi „Basiu weź ich 
spróbuj, tutaj większość moich 
znajomych już dawno odst-
awiła aparaty, wzmacniacze 
i inne cuda, korzystają tylko 

z nich. Jak nie zadziałają, to biorę to na siebie.” 
Od aparatu miałam już rany na uszach, więc 
spróbowałam. Minęły 3-tyg. odkąd naklejam 
te dyskretne plastry. Zauważyłam, że stojąc 
tyłem do TV, słyszę wszystko głośno, a dźwięk 
jest czysty jak nigdy wcześniej. Nigdy bym nie 
pomyślała, że technologia tak poszła do przodu.              

Barbara W. (71 l.) z Dąbrowy

ODKRYCIA MEDYCZNE 2018:

Na zdjęciu po lewej stronie widzimy znajdujące się w przewodzie śli-
makowym uszkodzone komórki rzęsate skierowane w dół, powstałe 
na skutek zniszczenia komórek słuchowych. Tego typu uszkodzenie 
blokuje swobodny przepływ sygnałów dźwiękowych, powodując ich 
nieczytelny odbiór. Słyszymy słabo i niewyraźnie. Po kuracji struk-
tura rzęs się odbudowała (zdjęcie po prawej), odzyskała swoje praw-
idłowe, pionowe ułożenie.  Odbiór i rejestracja dźwięków przebiega 
w sposób prawidłowy, dźwięk jest mocny i czysty. 

PRZED kuracją PO kuracji

Aparat słuchowy przeżytkiem?  
Przełomowe odkrycie naukowców 
z Wielkiej Brytanii rewolucją w walce 
ze wszelkimi wadami słuchu!
Przywracają 100% sprawności słuchowej, a ich technologia
jest 88 razy tańsza, niż kupno większości aparatów słuchowych.
W 28-dni – bez operacji: ü wzmocnisz najważniejsze dźwięki
i mowę ludzką, ü wyeliminujesz niechciany hałas i szumy uszne!

G
Biomagneto plastry przeznaczone są dla 

osób z każdą wadą słuchu: lekko i mocno 

niedosłyszących  odczuwających szumienie 

w uszach  noszących aparaty słuchowe, 

bądź wzmacniacze słuchu  małe, cieliste 

i niewidoczne za uchem  idealne dla kobiet 

i mężczyzn z niedosłuchem  w 100% bezpieczne, 

nie wywołują ran i podrażnień uszu

oraz przywrócenie 
-
-

wieku 25 
-
-

53%, 
-

mórek słuchowych 
oraz blisko 14-krotna 

-
głosów 

groźnych zastrzyków w bębenki. na – decyduje kolejność zgłoszeń.

REKLAMOWANE W TVZadzwoń: 81 300 35 63
Od poniedziałku do niedzieli: 8:00–20:00 (Zwykłe połączenie lokalne bez dodatkowych opłat)

-72% REFUNDACJA dla osób 
urodzonych w latach 1920-1985

Pierwszym 120 osobom, które zadzwonią do 25 czerwca 2020 r., 

przysługuje  refundacja!  Otrzymasz wówczas 20 plastrów biomagnetycznych, 

wspomagających eliminowanie procesów głuchoty i odbudowę komórek  

słuchowych zamiast za  317zł  tylko za 87zł (przesyłka GRATIS)!

TYLKO do25 czerwca72%taniej!
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